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Cóż to były za Dożynki!
Impreza tradycyjnie już 

odbyła się na boisku, o 
którym mówi się, że jedna 
jego połowa leży w Lubię-
cinie, a druga w Chełmku.

To właśnie z Chełmka 
do Lubięcina punktualnie 
o 14:00 wyruszył dożyn-
kowy korowód, którego 
główną ozdobą i atrakcją 
był rolniczy sprzęt. Krótko 
po tym, jak kombajny i cią-
gniki zjawiły się w okolicy 
dożynkowej sceny, rozpo-
częła się uroczysta, polowa 
Msza św. w intencji rolni-
ków z gminy Nowa Sól, 
którą celebrował ks. Mar-
cin Muszyński, proboszcz 
parafii pw. Najświętszego 
Serca Pana Jezusa w Lu-
bięcinie.

Kolejnym stałym punk-
tem imprezy był obrzęd 
dożynkowy, który zapre-
zentowały zespoły dzia-
łające przy szprotawskim 
Domu Kultury – Fantazja 
oraz Tulowianki. Wcze-
śniej jednak oficjalnie 
przedstawiono starostów 
tegorocznych Dożynek, 
czyli panią Bożenę Giba-
szak z Dąbrowna i pana 
Ryszarda Garbacza z Przy-

Gminne Święto Plonów za nami! I chyba nikogo nie trzeba przekonywać, że były 
to najlepsze Dożynki w powiecie, a może nawet w województwie!

oraz Najpiękniej udekoro-
waną zagrodę na trasie ko-
rowodu dożynkowego.

W konkursie na wieniec 
podium podzieliły mię-
dzy sobą Stany, Lubięcin i 
Chełmek. Co do witaczy, 
górą był Stary Staw, a po-
dium uzupełniły Kiełcz 
i Chełmek. Wyróżnienie 
otrzymał Przyborów, bo 
właśnie ten witacz cieszył 
się największą popularno-
ścią wśród internautów.

Nie był to koniec wrę-
czania nagród, ale w ra-
mach muzycznej przerwy 
na scenie zaprezentował się 
doskonale znany w Lubię-
cinie i gminie zespół śpie-
waczy Świdniczanie z po-
dzielonogórskiej Świdnicy.

Po występie wręczono 
kolejne nagrody. Tym ra-
zem nagrodzono najlepsze 
stoiska sołeckie. W tym 
przypadku podium mię-
dzy sobą podzieliły Lipiny, 
Przyborów i Dąbrowno.

Prawdziwie wyjątko-
wym momentem było 
jednak wręczenie podzię-
kowań i upominków od 
wójta gminy dla osób, któ-
re prowadzą inwentaryza-
cję gniazd bociana białego 
na terenie naszej gminy. 

Przekazanie chleba na ręce starostów dożynek i pani wójt.

borowa.
Obrzęd zakończyło 

oczywiście dzielenie chle-
bem, w którym udział 
wzięła wójt Izabela Boj-
ko, wspomniani starostwie 
oraz sołtysi poszczegól-
nych wsi, których stoiska 
można było odwiedzać 
podczas Dożynek.

W tym miejscu warto 
wtrącić, że stoiska sołeckie 
były bardzo tłumnie od-
wiedzane przez mieszkań-
ców – to za sprawą wielu 
domowych, regionalnych 
przysmaków i napitków, 
których można było skosz-
tować zupełnie za darmo. 
Goście mogli też skoszto-
wać dzika, podarowane-
go przez Koło Łowieckie 

„Wrzos”.
Dodajmy, że podczas 

dzielenia chlebem (a także 
podczas korowodu i mszy) 
przygrywał zespół instru-
mentów dętych St. Josef’s 
Brass.

Część oficjalną zamknę-
ły przemówienia. Głos 
zabrała wójt gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko, radna 
sejmiku województwa lu-
buskiego Małgorzata Pa-
luch-Słowińska oraz radni 
powiatu nowosolskiego 
Przemysław Ficner i An-
drzej Ziarek.

Część artystyczną roz-
poczęły znane już publicz-
ności zespoły Fantazja i 
Tulowianki, po nich z kolei 
z autorskim programem 
wystąpiła młoda, ale bar-
dzo zdolna Kinga Walczak.

Ważnym punktem każ-
dych Dożynek jest wręcze-
nie nagród w trzech, nie-
malże obowiązkowych dla 
tego typu imprez, konkur-
sach. Chodzi oczywiście 
o Najpiękniejszy Wieniec 
Dożynkowy, Najciekaw-
szy Witacz Dożynkowy 

A są to Władysław Kacz-
marski ze Stawów, Maria 
Smalec ze Stanów, Urszula 
Ficner z Nowego Żabna, 
Anna Zimna z Chełm-
ka, Wanda Frąckowiak 
z Przyborowa, Marzena 
Sienkiewicz-Taurogińska 
z Przyborowa oraz Błażej 
Czajkowski z Kiełcza. Na 
scenie nie mogło oczywi-
ście zabraknąć pani Adeli 
Czajkowskiej, która od lat 
dba o gminne bociany i ko-
ordynuje działania wszyst-
kich obserwatorów.

Parkiet zapełnił się 
błyskawicznie, gdy o za-
chodzie słońca sceną za-
władnął zespół Majkband. 
Żywa muzyka i bardzo 
szeroki repertuar sprawiły, 
że rozgrzana do czerwono-
ści publiczność była całko-
wicie gotowa na gwiazdę 
wieczoru, czyli zespół Ska-
ner. Legenda nurtu Disco 
Polo, obecna na rynku od 
roku 1993 i znana z takich 
hitów jak „Nadzieja”, „Po-
ciąg do gwiazd” czy „Lato 
w Kołobrzegu”, przycią-
gnęła pod scenę niemal 
wszystkich obecnych tego 
dnia na boisku w Lubięci-

(ciąg dalszy na stronie 3.)

Zwycięzcy konkursu na wieniec dożynkowy.

W tym roku najlepszy witacz miał Stary Staw.

Stare fotografie były prawdziwą ozdobą stoiska Lipin.

Zespół Fantazja ze Szprotawy.
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Bociana można oswoić

Przede wszystkim: 
skąd w pani życiu wzięły 
się bociany?

Zaczęło się prozaicznie. 
Pracowałam w szkole w 
Kiełczu, uczyłam przyrody, 
prowadziłam klub ekolo-
giczny dla dzieci. Był rok 
1998. Odezwał się do mnie 
Zenon Krzysko zaangażo-
wany w ochronę bocianów. 
Mówił, że nawiązał kon-
takt ze stowarzyszeniem 
„pro Natura” i zapytał, czy 
nie chciałabym prowadzić 
bocianich obserwacji. Zgo-

Pani Adela Czajkowska od blisko ćwierć wieku dzia-
ła na rzecz bocianów i koordynuje obserwacje tych 
pięknych ptaków. W rozmowie opowiedziała nam o 
swojej pasji, o bocianie Kajtku, który słuchał się tyl-
ko jej, a także o planach i marzeniach na przyszłość.

(ciąg dalszy ze strony 2.)

nie. Po koncercie był też 
czas na autografy i zdjęcia!

Tradycyjnie już ostat-
nim muzycznym akcen-
tem imprezy była zabawa 
taneczna, którą prowadzili 
na zmianę niezawodny 
DJ Sigma i wspomniany 
wcześniej Majkband. Dzię-
ki takiemu połączeniu każ-
dy, niezależnie od wieku, 
bawił się znakomicie!

Dziękujemy Wam dro-
dzy mieszkańcy, że byli-
ście z nami! Dziękujemy 
za przyjazną atmosferę i 
bezpieczną zabawę!

Osobne, gorące po-

dziękowania, wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko 
kieruje do:

Strażaków z OSP Lu-
bięcin i OSP Przyborów 
za to, że byli i czuwali 
nad naszym bezpieczeń-
stwem, Koła Łowieckiego 
„Wrzos” za poczęstunek 
dziczyzną, Lubięcińskiego 
Stowarzyszenia Lotnicze-
go „Ikarus” za deszcz cu-
kierków, hodowców gołębi 
z Lubięcina, lotujących w 
sekcji Konotop, oddział 
Sława, za uświetnienie roz-
poczęcia Dożynek przelo-
tem tych pięknych ptaków. 
Osobne podziękowanie dla 
rolników z naszej gminy, 

którzy tak licznie wzięli 
udział w korowodzie, oraz 
starostów dożynek, za to, 
że zaszczycili nas swo-
ją obecnością. Ogromne 
ukłony dla sołectw, które 
zaprezentowały podczas 
Dożynek swoje stoiska! 
Miejmy nadzieję, że za rok 
zobaczymy również tych, 
których w tym roku zabra-
kło, czyli m.in. Lelechów, 
Lubieszów, Jodłów, Starą 
Wieś czy Rudno.

Pani wójt dziękuje rów-
nież

pracownikom Ośrod-
ka Pomocy Społecznej i 
urzędu gminy za pomoc w 
organizacji tegorocznych 

dożynek.
Widzimy się za rok!
Sponsorami tegorocz-

nego Święta Plonów byli: 
PreZero Service Zachód 
Sp. z o.o. z siedzibą w 
Kiełczu oraz Twój Targ z 

Gwiazdą wieczoru była legenda disco polo 
– formacja Skaner!

Parkiet zapełnił się tuż po zmroku, a dobra 
zabawa trwała aż do 2:00 w nocy!

Wójt Izabela Bojko i pani Adela Czajkowska.

(ciąg dalszy na stronie 4.)

dziłam się. Wówczas dzia-
łał jeszcze Ogólnopolski 
Program Ochrony Bociana 
Białego i Jego Siedlisk. To 
była bardzo fajna inicjaty-
wa, było nas w całym kra-
ju jakieś dwa tysiące osób. 
Mieliśmy nawet swoje wy-
dawnictwo, taki biuletyn. 
Tam opisywaliśmy swoje 
obserwacje, dzieliliśmy się 
spostrzeżeniami. Były wte-
dy pierwsze próby badania 
telemetrycznego bocianów.

Pamiętam, że rok wcze-
śniej, podczas powodzi 

stacjonowało u nas we wsi 
ośmiu Austriaków. Co-
dziennie byli pod bocianim 
gniazdem, obili zdjęcia. U 
nich bocianów nie ma, więc 

była to dla nich pewnego 
rodzaju egzotyka.

A jak do tematu obser-
wacji bocianów podeszli 

Pani uczniowie z Kiełcza?
Dzieci bardzo się wcią-

gnęły w obserwację. 

Wrociszowa państwa Szla-
skich.
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(ciąg dalszy ze strony 3.)

Siedziały z lornetkami i 
codziennie obserwowały 
co dzieje się w gnieździe. 
Jednego bociana nawet 
uratowały. Para miała pię-
cioro piskląt, jeden wypadł 
z gniazda i zatrzymał się na 
krzakach. Dzieci go przy-
niosły i tak oto wyrósł nam 
Kajtek.

Co było dalej z Kajt-
kiem? Wrócił na łono na-
tury?

Dobrze miał u nas, kar-
miliśmy go ślimakami, 
rybami i dżdżownicami. 
Nauczył się latać. Ale osta-
tecznie zawieźliśmy go do 
Starego Kisielina, do ośrod-
ka prowadzonego przez 
państwo Rosik. Ale Kajtek 
się rządził, lubił rozrabiać. 
Raz wszedł na dach i nie 
chciał zejść. Dopiero jak 
przyjechałam i mnie zo-
baczył to do mnie zszedł. 
Musiałam mu przez dwa 
tygodnie jedzenie przywo-
zić, tak go rozpuściłam. Ale 
dalej u Rosiaków na po-
dwórku rozrabiał. Pamię-
tam, że nawet z dziećmi w 
piłkę grał.

Zawsze zwracał uwagę 
na kolor niebieski – przy-
nosił kwiatki, ściereczki, 
długopisy. Pytałam orni-
tologów, czy to możliwe i 
dlaczego tak. Nie potrafili 
odpowiedzieć.

Kajtek na sejmik po-
leciał, ale czy doleciał na 
południe – nie wiem. Chcę 
wierzyć, że tak, choć w 
naszych biuletynach wciąż 
były informacje o bocia-
nach, które zginęły gdzieś 
po drodze. Zawsze bałam 
się, że to on.

Można oswoić bociana?
Można. Będzie chodził 

za człowiekiem jak pies.

Ile gniazd miała pani 
pod opieką w pierwszych 
latach swojej działalno-
ści? 

121. To było coś strasz-
nego, bo to były gniazda 
z terenu powiatu nowo-
solskiego i dzisiejszego 
powiatu wschowskiego. 
Później przejął to pan Al-
fred Rösler. Na szczęście na 
tamtych terenach mieszka-
ją wspaniali ludzie, którzy 
kontynuowali obserwacje. 
Mogę powiedzieć z czy-
stym sercem, że moja praca 
nie poszła na marne.

Ile osób przewinęło się 
przez te wszystkie lata? 
Z iloma pani współpraco-
wała? 

Oj, nie wiem… Ale my-
ślę, że setki. Zawsze stara-
łam się pozyskiwać ludzi 
wartościowych.

Po tych wszystkich la-
tach chyba śmiało można 
Panią nazwać ekspertem.

Kiedyś ZOO w Warsza-
wie robiło takie szkolenie, 
na które niestety nie mo-
głam pojechać. Pamiętam, 
że państwo Rosik się wów-
czas wybrali. Tam pokazy-
wano m.in. jak bandażować 
skrzydełka itp. Ale koniec 
końców namiary na mnie 
trafiły do Internetu. To 
powodowało czasami na-
prawdę śmieszne sytuacje. 
Zaczęłam odbierać telefony 
z całej Polski. Raz kiedyś 
zadzwoniła do mnie pani 
z Gdańska, że im bocian 
stoi na środku skrzyżowa-
nia i co oni mają robić. No 
to ja im mówię, że jak stoi, 
to trzeba go zabrać! Tyle 
służb w Gdańsku mają, a 
zadzwonili akurat do mnie.

Jak widzi Pani przy-
szłość obserwacji bocia-
nów?

Chciałbym przynajmniej 
jednego ptaka z naszej gmi-
ny wyposażyć w logger. 
To urządzenie GPS, które 
pozwala na śledzenie bo-
ciana i jego wędrówki na 
południe. Tyle, że kosztuje 
3 tys. zł. Jestem już po roz-
mowach z nadleśnictwem, 
mam nadzieję, że i gmina 
przychylnie spojrzy na ten 
pomysł.

W tym roku 11 bocia-
nów z okolic Kargowej czy 
Kłopotu wyleciało z takimi 
nadajnikami. Cztery padły 
jeszcze w Polsce. O reszcie 

Ciepielów wybrał nowego sołtysa i radę sołecką

Zebranie wiejskie w 
sprawie wyboru nowego 
sołtysa i rady miało miej-
sce 22 września w Leśnej 
Enklawie. Wzięło w nim 
udział 40 mieszkańców 
uprawionych do głosowa-
nia i dokładnie tyle samo 
głosów ważnych wyjęto 
z urny. Nowym Sołtysem 
Ciepielowa została Pani 
Agnieszka Osiecka. Kil-
ka dni później, podczas 
XXXVIII nadzwyczajnej 
sesji Rady Gminy Nowa 
Sól, nowo wybrana soł-
tyska otrzymała z rąk wójt 

Agnieszka Osiecka jednogłośnie została wybrana 
nowym sołtysem wsi. Z kolei pracę przy Radzie So-
łeckiej, w charakterze społecznego członka, rozpo-
czął obcokrajowiec. To pierwsza taka sytuacja.

Izabeli Bojko oficjalne 
zaświadczenie o wyborze 
na stanowisko oraz list 
gratulacyjny. - Wierzę, że 
zaufanie, jakim obdarzy-
li Panią mieszkańcy, jest 
nieprzypadkowe i znaj-
dzie odzwierciedlenie w 
owocnej i skutecznej pra-
cy na rzecz swojej małej 
ojczyzny. Oby wszelkie 
podejmowane inicjatywy 
zawsze znajdowały po-
myślny finał, a uśmiech 
i zadowolenie miesz-
kańców były największą 
nagrodą - mówiła wójt. 

W skład nowej Rady Sołeckiej weszli: Damian Osiecki, Roman Górny, 
Katarzyna Podgórska, Danuta Ficner, Mateusz Ficner, Rafał Podgórski.

Natomiast pani Agniesz-
ka wspomniała, że bardzo 
dobrze wie jak wymagają-
ca jest praca sołtysa i po-
stara się nie zawieść tych, 
którzy oddali na nią swój 

głos
 Nowością w radzie 

jest to, że po raz pierwszy 
obcokrajowiec, pan Na-
zar Naporetanov, został 
społecznym członkiem 

Rady Sołeckiej. Nie mógł 
kandydować w wyborach 
ze względu na meldunek. 
Jednak i bez tego od daw-
na udziela się na rzecz 
społeczności Ciepielowa.

nie mam jeszcze informa-
cji.

Do założenia nadajnika 
zawsze wybiera się osob-
niki dobrze rokujące. U 
nas w gminie mamy takie 
np. w Nowym Żabnie czy 
Stawach.

Tegoroczny rekordzista 
już 20 sierpnia minął Bos-
for. Ten bocian potrafił zro-
bić dziennie po 500 – 600 
kilometrów. Dla porówna-
nia, niektórzy jego koledzy 
przelatywali dziennie tylko 
100 km.

A jak wygląda przy-
szłość samych bocianów?

Ich tereny się kurczą. Tak 
samo jak kurczą się zapasy 
żywności. W tym roku mie-
liśmy w gminie tylko 13 
młodych. W tamtym roku 
było 14.

Bociany się cywilizują, 

są coraz bliżej siedlisk ludz-
kich. Tu szukają pożywie-
nia, często na śmietnikach, 
co nie jest dla nich zdrowe, 
a często stanowi zagroże-
nie dla życia. Podobnie jest 
ze zbieraniem materiałów 
na gniazdo. Bocian potra-
fi przynosić najróżniejsze 
rzeczy.

To kolejne argumenty 
za tym, by zwyczajnie nie 
śmiecić. 

Tak. Musimy dbać o śro-
dowisko również ze wzglę-
du na bociany.

A  czy możemy się 
czegoś od bocianów na-
uczyć?

Natura jest brutalna, a 
bociany też często bywają 
okrutne. Ale mimo wszyst-
ko odpowiem, że miłości 
do piskląt.

Podczas tegorocznych Dożynek pani Adela 
wraz z wolontariuszami została uhonorowana 
za swoją pracę na rzecz tych pięknych ptaków
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Szkoła i sala gimnastyczna w Lubięcinie już po remoncie

Zewnętrzna meta-
morfoza szkoły to efekt 
dwóch umów podpisa-
nych 12 i 18 lipca. Za-
danie zostało bowiem 
podzielone na dwie czę-
ści. Pierwszą z nich, tj. 
remont elewacji szkoły i 
łącznika wykonała firma 
Usługi Remontowo-Bu-
dowlano-Mechaniczne 
Robert Kuczała z siedzi-
bą w Głogówku. Zakres 
czynności obejmował 
m.in. remont wejścia 
głównego i bocznego 
do budynku, częściową 
renowację i wymianę 
parapetów, oczyszcze-
nie, odgrzybienie, uzu-
pełnienie i pomalowanie 
ścian budynku, remont 
drabiny na dach oraz 
balustrad, częściową na-
prawę gzymsów, napra-
wę i wykonanie nowych 
opasek, oczyszczenie, 
wymianę i uzupełnienie 
systemu orynnowania 
czy częściową moder-
nizację instalacji odgro-
mowej.

Druga część, czyli re-
mont elewacji sali gim-
nastycznej, została po-
wierzona firmie Usługi 
Budowlane BUD-BIG 
Krzysztof Pultyn z sie-
dzibą w Lubieszowie. W 
tym przypadku w zakres 
zamówienia wchodziło: 
oczyszczanie, odgrzy-
bianie, uzupełnianie i 

Wakacje to idealny czas na remonty w szkołach. 
Każdego roku w naszej gminie, w którejś z placówek 
przeprowadzane są remonty. Tym razem pod nie-
obecność uczniów zmienił się Zespół Edukacyjny w 
Lubięcinie. malowanie ścian budyn-

ku, częściowa naprawa 
gzymsów, oczyszczenie, 
wymiana i uzupełnienie 
systemu orynnowania i 
częściowa modernizacja 
instalacji odgromowej.

Koszt obu zadań to 
261 tys. zł. Zeszłorocz-
ny remont kosztował 
z kolei 290 tys. zł, tak 
więc całkowity kosz od-
nowienia szkoły w Lu-
bięcinie pochłonął już 
przeszło 0,5 mln zł!

- Kończymy to, co 
zaczęliśmy w zeszłym 
roku - komentuje wójt 
gminy Nowa Sól Izabe-
la Bojko. - To właśnie 
wtedy przystąpiliśmy 
do pierwszego etapu 
remontu polegającego 
na odnowieniu elewacji 
starej części szkoły oraz 
remontu dachu wraz z 
jego ociepleniem. W 
te wakacje odnowili-
śmy pozostałe ściany 
zewnętrzne, by całość 
komponowała się z wy-
remontowaną wcześniej 
częścią budynku. Szkoła 
w Lubięcinie nie będzie 
w niczym odbiegać od 
tej w Lubieszowie czy 
Przyborowie. Własny-
mi siłami nadamy jej 
nowego blasku. A w 
przyszłym roku chcemy 
wejść do wnętrza budyn-
ku i odnowić korytarze – 
mówi. 

- Wysoko stawiamy 

poprzeczkę. Wspólnie 
z dyrektorami chcemy 
zapewnić uczniom jak 
najlepsze warunki do 
nauki. Chcemy, żeby na-
sze szkoły i przedszkola 
nie tylko pięknie wyglą-
dały, ale były też funk-
cjonalne i odpowiednio 
wyposażone. Cel ten jest 
systematycznie realizo-
wany od kiedy zostałam 
wójtem. Na przestrzeni 
tych lat wiele się zmie-
niło i jeszcze się zmieni, 
bo oprócz remontu ele-
wacji szkoły, w planach 
mamy budowę przed-
szkola i klubiku dziecię-
cego w Lubięcinie. Już 
w październiku ogłosi-
my przetarg na to zada-
nie. Niedługo powstanie 
nowa sala gimnastyczna 
w Lubieszowie, zosta-
ła podpisana umowa na 
wykonanie dokumen-
tacji projektowej oraz 

uzyskanie pozwoleń 
na budowę sali gimna-
stycznej w Przyborowie. 
A zapewne po drodze 
„urodzą się” kolejne po-
mysły - dodaje wójt Iza-
bela Bojko.

- To niesamowite jak 
wiele dzieje się w na-
szych placówkach. Wy-
starczy na nie spojrzeć 
i od razu widać dobrą 
rękę gospodarza. Dzię-
kujemy Pani Wójt, że 

rozumie nasze potrzeby 
i zawsze chce nam po-
móc. W Lubięcinie naj-
bardziej cieszymy się z 
budowy przedszkola i 
klubiku, bo potrzeba ich 
powstania jest naprawdę 
ogromna - mówi Ewa 
Drozdowska, dyrektorka 
Zespołu Edukacyjnego 
w Lubięcinie. - Może 
dzięki temu wzrośnie 
wskaźnik dzietności w 
naszej gminie? – żartuje.

Krzysztof Pultyn omawia z wójt zakres remontu.

Wójt Izabela Bojsko i Robert Kuczała.

Szkoła w Lubięcinie tuż przed rozpoczęciem prac. Oraz po ich zakończeniu. Budynek prezentuje się zdecydowanie lepiej!
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Wiatrak w Lubięcinie 
zyska nowy blask!

Ulica Zielona będzie 
jak nowa!

Umowa na remont 
zabytkowego koźlaka 
została podpisana 22 
sierpnia. Zajmuje się 
nim Firma Budowlano 
Konserwatorska Monu-
menti Muratore. Podpis 
pod umową złożył jej 
właściciel Rafał Mar-
kowski, gminę repre-
zentowały zaś pani wójt 
Izabela Bojko i pani 
skarbnik Justyna Antec-
ka-Klimek.

Prace przy zabytko-
wym koźlaku młyńskim 
będą kompleksowe i 

obejmować będą remont 
dachu, ścian, przyzie-
mia, stropów i podłóg, 
schodów i skrzydeł wia-
traka. Zostały już prze-
prowadzone badania 
konserwatorskie.

Wiele elementów wia-
traka zostanie naprawio-
nych, uzupełnionych 
lub odtworzonych. Tam, 
gdzie będzie to koniecz-
ne, konstrukcja zostanie 
też odgrzybiona i zaim-
pregnowana.

Całość zyska jednoli-
ty, ciemnobrunatny ko-

Kolejna ulica w Kiełczu 
zyska nową nawierzch-
nię! 22 sierpnia w urzędzie 
gminy podpisana została 
umowa na przebudowę ul. 
Zielonej. Ta inwestycja wy-
magała wiele starań, jeśli 
chodzi o pozyskanie dofi-
nansowania, ale w końcu 
się udało! W tym miejscu 
ogromne podziękowania 
dla pana Stanisława Tom-
czyszyna, członka zarządu 
województwa lubuskiego.  
Ta długo wyczekiwana 
przez mieszkańców inwe-
stycja w końcu staje się 
faktem. 330 metrów drogi 
zyska nową, asfaltową na-
wierzchnię.

Remont tego cennego zabytku i symbolu naszej gmi-
ny kosztować będzie 165 tys. zł i zakończy się jeszcze 
w tym roku. 40 tys. zł na ten cel przekazał gminie 
Sejmik Województwa Lubuskiego, kolejne 25 tys. zł 
Ministerstwo Kultury i Dziedzictwa Narodowego.

lor. Odbędzie się to jed-
nak z poszanowaniem 
elementów, na których 
zachowały się inskryp-
cje.

Wykonawca ma równe 
sto dni na zakończenie 
prac, licząc od dnia pod-
pisania umowy.

Przypomnijmy, że 
40 tys. zł na ten cel w 
czerwcu przekazał Sej-
mik Województwa Lu-
buskiego. Całość prac 
ma kosztować nieco po-
nad 165 tys. zł. Co war-
te podkreślenia, mimo 
zaawansowania prac 
zmierzających do przy-
wrócenia wiatrakowi na-
leżytego blasku, gmina 
Nowa Sól pozyskała ko-

lejne źródła dofinanso-
wania dla tej inwestycji 
– to 25 tys. zł z Minister-
stwa Kultury i Dziedzic-
twa Narodowego.

Warto też dodać, że 
tuż obok wiatraka po-
wstała inna inwestycja, 
o której informowaliśmy 
pod koniec czerwca. 
Przypomnijmy: chodzi o 
gruntowną przebudowę 
drogi, która połączy bie-
gnącą przez wieś drogę 
wojewódzką ze ścieżką 
Kolej na Rower. 190-od-
cinek przebiega w bez-
pośrednim sąsiedztwie 
koźlaka.

- Obie inwestycje to 
duży krok w stronę po-
prawy atrakcyjności tej 

części Lubięcina, tak 
istotnej z punktu wi-
dzenia historii i tradycji 
naszej gminy – komen-
tuje wójt Izabela Boj-
ko. – Nie tylko dbamy 
o nasze zabytki, ale też 
umożliwiamy mieszkań-
com i turystom wygodny 
dojazd do nich – dodaje.

Warto też przypo-
mnieć, że wiatrak po 
drugiej stronie drogi 
wojewódzkiej znajduje 
się w rękach prywat-
nych, więc gmina nie 
ma obecnie możliwości 
przeprowadzenia tam 
prac konserwacyjnych.

Zabytek został sprze-
dany jeszcze przez po-
przednie władze gminy.

Moment podpisania umowy.

Wiatrak przez wiele lat był w opłakanym stanie. Teraz się to zmieni, 
a symbol gminy Nowa Sól stanie się prawdziwą atrakcją.

Prace wykonuje firma 
Marco z Miłakowa. Podpis 
pod umową złożył jej wła-
ściciel Marek Bereś, gminę 
reprezentowały: pani wójt 
Izabela Bojko i pani skarb-
nik Justyna Antecka-Kli-
mek.

Przebudowana zostanie 
jezdnia i zjazdy po posesji. 
Powstanie też chodnik i ka-
nalizacja deszczowa.

Całość kosztować będzie 
1,155 mln zł. Gmina Nowa 
Sól pozyskała dofinanso-

(ciąg dalszy na stronie 7.)
Ulica Zielona zmienia się nie do poznania!

6

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Zmiany na kolejnej drodze w Nowym Żabnie
12 września Gmina 

Nowa Sól rozpoczę-
ła remont drogi we-
wnętrznej (na działce 
303/2) w Nowym Żab-
nie – mowa tu o ulicy 
Nad Stawem. Nowa 
nawierzchnia będzie 
wykonana z kostki 
granitowej. Inwesty-
cja obejmuje również 
przebudowę zjazdu 
publicznego z drogi 

powiatowej nr 1044F 
oraz zjazdów do pose-
sji.  Wartość zadania 
to blisko 106 tys. zł. 
Środki przeznaczone 
na ten cel pochodzą w 
całości z budżetu gmi-
ny. Wykonawcą jest 
Zakład Usługowy Pa-
weł Mleczko z Miro-
cina Górnego. Termin 
realizacji inwestycji 
mija wraz z końcem 

listopada br. Warto 
nadmienić, że wcze-
śniej zmodernizowa-
ne zostały ulice Lisia 
i Cmentarna na które 
gmina pozyskała do-
finansowanie z Urzę-
du Marszałkowskiego 
Województwa Lubu-
skiego, a przebudowę 
przeszły drogi prowa-
dzące do kościoła i 
parku „Ptasia Ostoja”.

(ciąg dalszy ze strony 6.)

wanie na tę inwestycję w 
wysokości blisko 485 tys. 
zł. Pieniądze pochodzą z 
Programu Rozwoju Obsza-

- Zdarzało mi się być na placu budowy o 7.00 rano. 
Na wszelkie wnioski mieszkańców odpowiadałam na 
bieżąco, cały czas współpracując z kierownikiem budo-
wy – mówi Joanna Kieliszczyk-Grela, gminna radna z 
Kiełcza. – Bardzo mi leży na sercu ten remont, bo wielu 
mieszkańców na niego czekało. Cieszę się, że w końcu do 
niego doszło – dodaje.

Radna podkreśla też, że ul. Zielona będzie prawdopo-
dobnie jednokierunkowa. – Po jednej stronie mamy ul. Szkolną, po drugiej ul. 
Odrzańską. Obie są dwukierunkowe. A że ul. Zielona będzie po remoncie węż-
sza, nic nie stoi na przeszkodzie by zmienić tam organizację ruchu – dodaje.

rów Wiejskich 2014-2020.
Roboty już trwają, a 

istotna informacja z punk-
tu widzenia mieszkańców 
jest taka, że wykonawca 
ma równe sto dni na prze-

prowadzenie prac, licząc 
od dnia podpisania umo-
wy. Nową nawierzchnią 
ul. Zielonej będziemy więc 
cieszyć się jeszcze w tym 
roku.

Wójt Izabela Bojko i Marek Bereś, 
szef firmy Marco z Miłakowa.

Remontowana ul. Nad Stawem w Nowym Żabnie

Teren rekreacyjny w Chełmku coraz większy!
W tym roku zakończył 

się kolejny etap inwesty-
cji „Rozbudowa terenu 
rekreacyjno-sportowego 
w m. Chełmek”. Na to 
zadanie gmina pozyskała 
dofinansowanie z Urzędu 
Marszałkowskiego Woje-
wództwa Lubuskiego w 
ramach Programu inwe-
stycyjnego „Lubuska Baza 
Turystyczna” na 2021 rok. 
Oprócz gminy, w kosztach 
partycypowało również 
sołectwo Chełmek, któ-

remu należą się ogromne 
podziękowania. To głównie 
dzięki dobrej współpracy z 
sołectwem możliwa była 
kontynuacja doposażania 
tego terenu. Całkowita war-
tość rozbudowy to blisko 
220 tys. zł. Plac rozrywki 
w Chełmku wzbogacił się 
m.in. o tor przeszkód do 
jazdy na rowerze, zestaw 
wspinaczkowy i stół do 
gry w ping-ponga. Po-
wstało też boisko do piłki 
plażowej oraz boisko do 

gry w koszykówkę ulicz-
ną. Nowe elementy uzu-
pełniają istniejący teren, 
na którym znajdują się już 
m.in. plac zabaw, siłownia 
napowietrzna, skatepark, 
wiata oraz stoły piknikowe 
z miejscem na ognisko.

- Tym sposobem zakoń-
czyliśmy kolejny etap urzą-
dzania terenu w Chełmku. 
Ma on jednak o wiele więk-
szy potencjał, w związku z 
czym nie powiedzieliśmy 
jeszcze ostatniego słowa. 
Jeśli wszystko pójdzie 
zgodnie z planem, to w 
przyszłym roku pojawią się 
tam kolejne elementy. Na 
działce wciąż mamy sporo 
wolnego miejsca, które aż 
prosi się, by je zagospo-
darować. Moim zdaniem 
warto, bo dzięki tym inwe-
stycjom nie tylko dzieci, 
ale również dorośli mogą 
znaleźć dla siebie wiele 
atrakcji – komentuje wójt 

Nowy tor przeszkód do jazdy na rowerze 
oraz zestaw wspinaczkowy.

Na pierwszym planie stół do gry w ping-ponga, w dalszej 
części boiska do gry w koszykówkę i piłkę plażową

Izabela Bojko. - Korzysta-
jąc z okazji pragnę złożyć 
ogromne podziękowania w 
stronę Zastępcy Dyrektora 
Departamentu Infrastruktu-
ry Społecznej UMWL An-
drzeja Ziarka za wsparcie 
naszego projektu oraz rad-
nej Sejmiku Województwa 
Lubuskiego Małgorzacie 
Paluch-Słowińskiej za cią-
głe wspomaganie naszych 
inicjatyw – podkreśla pani 
wójt.

Jak można dostrzec na 

załączonych zdjęciach, 
teren rekreacyjny w Cheł-
mku istotnie posiada jesz-
cze sporo wolnego miej-
sca. Zdaniem pani wójt to 
mieszkańcy powinni przy-
łączyć się do projektowania 
przestrzeni, aby trafnie od-
powiedzieć na ich potrzeby. 
W tym też celu odbyło się 
spotkanie wójta z miesz-
kańcem gminy, panem 
Pawłem Matuszewskim, 
który przedstawił oczeki-
wania i pomysły lokalnej 
społeczności. Podsumowu-
jąc, ciąg dalszy nastąpi!
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Dotacja na ratowanie 
zabytkowego kościoła

Na plebanii parafii 
pw. Najświętszego Ser-
ca Pana Jezusa w Lubię-
cinie podpisano umowę 
na dotację w wysokości 
90 tys. zł, która pozwoli 
na naprawę elementów 
konstrukcji empor we-
wnętrznych w części 
południowej i północnej 
tamtejszego kościoła. 
Przypomnijmy, że po-
chodząca z 1747 roku 
świątynia wpisana jest 
do rejestru zabytków.

Decyzję o dotacji 
gminni radni podjęli 
jednogłośnie podczas 
sierpniowej sesji.

Podczas podpisania 
umowy gminę repre-
zentowała pani wójt 
Izabela Bojko oraz pani 
skarbnik Justyna Antec-
ka-Klimek. W imieniu 
parafii podpis złożył jej 
proboszcz, ksiądz Mar-

cin Muszyński.
Prace w kościele 

trwają, a rozliczenie 
gminnej dotacji musi 
nastąpić do końca tego 
roku.

Przypomnijmy, że 
na początku czerwca 
parafia otrzymała po-
moc finansową z Urzę-
du Marszałkowskiego. 
Wówczas była to kwota 
45 tys. zł, którą również 
przeznaczono na rato-
wanie drewnianej kon-
strukcji empory, a także 
renowację wewnętrz-
nych tynków.

Warto też dodać, że 
część środków prze-
znaczonych na remont 
zabytkowego kościoła 
pochodzi bezpośrednio 
od parafian. Nie udało 
się niestety parafii po-
zyskać dotacji z mini-
sterstwa.

Wójt Izabela Bojko i ks. Proboszcz Marcin Muszyński.

Na początku września 
trwały prace konserwacyj-
ne przy dawnym wiadukcie 
kolejowym między Stana-
mi a Lipinami, nad drogą 
powiatową 1027F. Inwesty-
cja, do której doszło wsku-
tek starań gminy Nowa Sól 
realizowana była we współ-
pracy ze starostwem. Koszt 
zadania wyniósł 60 tys. zł.

Droga 1027F, biegnąca 
pod wiaduktem nie tylko 
łączy dwie miejscowości 
naszej gminy, ale jest rów-
nież drogą alternatywną dla 
podróżujących drogą woje-
wódzką nr 315 na odcinku 
Lipiny-Nowa Sól. Nato-
miast samym wiaduktem 
biegnie ścieżka rowerowa 

„Kolej na rower”. Warto 
przy okazji wspomnieć, że 
dwa lata temu gmina odno-
wiła podobny wiadukt znaj-
dujący się w Stanach.

- Osobiście sprawdziłam 
efekty prac ekipy, która re-
alizowała zadanie i jestem 
pod wielkim wrażeniem 
- komentuje wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko. 
- Wiadukt nie szpeci już 
swym widokiem, a wręcz 
przeciwnie, jest nawet 
ozdobą tego odcinka drogi. 
Systematycznie chcemy za-
cierać ślady o zapomnianej 
linii kolejowej. Co prawda, 
została przekształcona w 
ścieżkę rowerową, ale nie-
stety niektóre widoki wciąż 

Wiadukt tuż przed rozpoczęciem prac konserwacyjnych.

Finisz prac. Różnica w wyglądzie jest kolosalna!

Tak zmienił się wiadukt między 
Stanami a Lipinami przypominają o latach, w 

których była dewastowana. 
Cieszę się, że to właśnie na 
terenie naszej gminy mamy 
już drugi odnowiony wia-
dukt – mówi.

Warto też podkreślić, że 
z inicjatywy gminy Nowa 
Sól, podczas remontu za-
chowany i zabezpieczony 
został unikatowy napis na 
wiadukcie, który w 1945 
wykonał porucznik Alek-
siej Bagajew. Radziecki 
saper poinformował w ten 
sposób o rozminowaniu 
wiaduktu. Ta unikatowa 
pamiątka po czasach II 
wojny światowej jest jedną 
z ciekawszych atrakcji tury-
stycznych nie tylko w gmi-
nie Nowa Sól ale i całym 
regionie.
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Dwie drogi w Lubieszowie przeszły remont

Nowy asfalt na starej „Trójce”

Gminna dotacja na 
zabytkowe organy

Tylko w ciągu kilku 
ostatnich miesięcy nowa 
nawierzchnia pojawiła się 
na dwóch ulicach w Lu-
bieszowie.  Najpierw prze-
prowadzony został remont 
drogi wewnętrznej znaj-
dującej się na dz. nr 288/2, 
łączącej się z drogą powia-
tową nr 1052F. Zadanie 
polegało na wykonaniu 
podbudowy z kruszywa, a 
następnie warstwy ścieral-
nej z betonu asfaltowego. 
Koszt inwestycji, który 
w całości pokryła Gmi-
na wyniósł ponad 78 tys. 
zł brutto. Później ruszyły 

prace związane z bieżą-
cym utrzymaniem drogi 
biegnącej przez działkę 
nr 260 (za krzyżem, od 
posesji nr 34). W ramach 
inwestycji droga o szero-
kości 4 m oraz podjazdy 
do posesji zostały wyłożo-
ne destruktem asfaltowym 
(frezowiną). W przyszłości 
planowana jest kontynu-
acja tego zadania tak, aby 
w pełni wyremontowana 
droga połączyła się z dro-
gą nr 003732F (działka nr 
255) w pobliżu mostku 
na Czarnej Strudze. Stan 
ww. dróg był uciążliwy 

dla ich użytkowników, a 
niedogodności z tym zwią-
zane najbardziej odczu-
wali mieszkańcy, których 
posesje zlokalizowane są 
właśnie przy tych drogach, 
szczególnie w porze desz-
czowej. Przeprowadzone 
prace mają na celu zniwe-
lowanie powyższych pro-
blemów. Warto na koniec 
dodać, że gmina podpisała 
już umowę na wykonanie 
doświetlenia ulicznego na 
działce nr 263 (za sklepem 
ABC pierwsza droga w 
prawo), która powstanie 
do końca roku.

Wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko składa 
ogromne podziękowania 
sejmikowi województwa 
lubuskiego na czele z Panią 
marszałek Elżbietą Anną 
Polak za sfinansowanie 
kompleksowego remontu 
drogi wojewódzkiej nr 292 
oraz radnej sejmiku Pani 
Małgorzacie Paluch-Sło-
wińskiej, która była moto-

rem napędzającym kolejną 
inwestycję na terenie gminy 
wiejskiej Nowa Sól. Osob-
ne podziękowania kieruje-
my w stronę dyrektora Za-
rządu Dróg Wojewódzkich, 
Pana Pawła Tondera za 
realizację zadania wzmac-
niającego potencjał naszej 
gminy, powiatu i całego wo-
jewództwa. Nowy dywan 
asfaltowy poprawi kom-

fort jazdy nie tylko miesz-
kańcom Kiełcza, Nowego 
Żabna czy Ciepielowa, ale 
przede wszystkim każdemu 
kierowcy zmierzającemu w 
kierunku S3. Warto również 
dodać, że ten blisko 2 km 
odcinek drogi został wyre-
montowany ze środków bu-
dżetu województwa lubu-
skiego, a jego koszt wyniósł 
ok. 3 mln zł.

Gmina Nowa Sól ma w 
swoich granicach zabytki 
różnego rodzaju. Wiele z 
nich to zabytki sakralne, 
o które również dbamy. I 
właśnie dlatego 25 sierp-
nia urząd gminy odwiedził 
ks. Robert Tomalka, pro-
boszcz parafii pw. Świętej 
Rodziny w Lubieszowie.

W towarzystwie wójt 
Izabeli Bojko i skarbnik 
Justyny Anteckiej-Klimek 
podpisana została umowa 
na dotację na przeprowa-
dzenie prac konserwator-
skich i restauratorskich 
w zabytkowym kościele 
filialnym pw. Świętych 
Apostołów Szymona i 
Judy Tadeusza w Rudnie.

Gmina przekazała para-
fii 60 tys. zł które pozwolą 
na konserwację organów 
piszczałkowych z ławką, 

wpisanych do rejestru za-
bytków ruchomych woje-
wództwa lubuskiego. Ich 
remont zakończy się jesz-
cze w tym roku.

Radości z zaplanowa-
nych prac konserwator-
skich nie ukrywa pani 
Halina Głowacka z Rud-
na. – Bardzo się cieszę, 
jestem jak najbardziej za! 
Popieram tego typu dzia-
łania w stu procentach, 
można wręcz powiedzieć 
„trzy razy tak!” – śmieje 
się pani Halina, która tyl-
ko przez skromność nie 
dodaje, że sama też wspo-
magała remont zabyt-
kowego kościoła. – Tak 
naprawdę, to dzięki temu 
zabytkowi jestem tutaj, w 
Rudnie – przyznaje. – Bu-
dowaliśmy się w Nowej 
Soli, ale mąż się dowie-

dział, że tu jest działka, 
właśnie niedaleko kościół-
ka. Jak zobaczyłam okoli-
cę, to wiedziałam, że to 
jest moje miejsce. W tym 
roku minęło 30 lat jak tu 
mieszkamy – dodaje.

Warto dodać, że kościół 
w Rudnie datowany jest 
na koniec XIII wieku, a 
więc okres, w którym po 
raz pierwszy wzmianko-
wana jest wieś (rok 1261). 
Stojąca obok drewniana 
dzwonnica pochodzi zaś z 
roku 1774.

Droga wewnętrzna w Lubieszowie (dz. nr 288/2), 
łącząca się z drogą powiatową nr 1052F.

Droga (dz. nr 260) za krzyżem, 
od posesji nr 34 w Lubieszowie.

Podpisanie umowy z ks. Robertem Tomalką.

Organy w rudnieńskim kościele wpisane są do rejestru zabytków. 
Dzięki dotacji z gminy, zostaną odrestaurowane.
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W gminie Nowa Sól powstał nowy odcinek ścieżki 
rowerowej

Metamorfoza świetlicy wiejskiej w Rudnie

Inwestycje w Okopcu I Jeziornej

We wrześniu zakończyła 
się budowa nowego odcin-
ka ścieżki rowerowej łą-
czącej rowerostradę „Kolej 
na rower” z miejscowością 
Lipiny. To niewielki, choć 
bardzo istotny fragment in-
frastruktury, który zapewni 
bezpieczeństwo podróżu-
jącym jednośladem wzdłuż 
ruchliwej drogi wojewódz-
kiej 315. - Bardzo zależało 

- W niektórych przypad-
kach jest to tylko „lifting”, 
w innych - totalna rewo-
lucja. Wszystko zależy od 
potrzeb i stanu obiektów. 
Nadanie nowego życia 
świetlicom wymaga na-
kładu pracy, polegające-
go przede wszystkim na 

zmianie stylu ich wnętrz. 
Mają być urządzone z gu-
stem i przyciągać wzrok. 
W tym celu poprosiliśmy 
o fachowe doradztwo pro-
jektantek, Beaty i Marty 
Kowaliczek ze Starego Sta-
wu, które nad wszystkim 
czuwały - wyjaśnia wójt 

gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.

Najbardziej usatysfak-
cjonowani wiadomością 
o remontach są sołtysi. W 
końcu to oni prowadzą 
nadzór nad świetlicami i 
organizują w nich różne 
spotkania, jak również uro-

czystości dla mieszkańców. 
Będzie to dla nich także 
nowe wyzwanie, by wyre-
montowane obiekty przez 
długi czas utrzymywały się 
w jak najlepszym stanie.

Zakres przeprowadzo-
nych prac w sali wiejskiej 
w Rudnie obejmował 

Gmina zrealizuje kolejne 
etapy inwestycji na placach 
zabaw w Okopcu i Jezior-
nej. Umowy z wykonawcą, 
firmą Wagner Factory, zo-
stały podpisane 15 wrze-
śnia tego roku. Dotyczą 
one:

1. „Budowy placu zabaw 
w miejscowości Jeziorna, 
Gmina Nowa Sól” - cz. III 
Urządzenie nawierzchni 
bezpiecznej wraz z monta-
żem obrzeża betonowego, 
którego wartość wynosi 
blisko 49 tys. brutto. Czas 
realizacji to 60 dni od dnia 
podpisania umowy.

2. „Zagospodarowanie 

terenu rekreacyjnego w 
miejscowości Okopiec, 
Gmina Nowa Sól”, cz. IV 
Dostawa i montaż altany 
drewnianej. Koszt tego za-
dania to prawie 21 tys. zł 
brutto, a na jego realizację 
firma ma 110 dni od dnia 
podpisania umowy.

3. „Budowy placu zabaw 
w miejscowości Okopiec, 
Gmina Nowa Sól”, cz. V 
Urządzenie nawierzchni z 
kostki betonowej. Na ten 
cel Gmina przeznaczyła 
18,5 tys. zł, a firma zobo-
wiązała wywiązać się z 
umowy w ciągu 70 dni od 
dnia jej podpisania.

mi na tym, aby nasi miesz-
kańcy mieli bezpieczny 
i bezpośredni wjazd na 
ścieżkę rowerową. W koń-
cu udało się! Pragnę złożyć 
ogromne podziękowania 
Zarządowi Dróg Woje-
wódzkich w Zielonej Gó-
rze, na czele z dyrektorem 
panem Pawłem Tonderem 
za uwzględnienie potrzeb 
naszej gminy i realizację 
tej inwestycji – komentuje 
wójt Izabela Bojko.

m.in. renowację parkietu, 
malowanie ścian i sufitu, 
montaż listew przypodło-
gowych, sztukaterii i rozet 
dekoracyjnych. Na scenie 
został wykonany malunek, 
zawisły też nowe żyrando-
le, kotary i firany. Parape-
ty zostały przyozdobione 
storczykami. Teraz aż chce 
się tam przebywać!

Sylwia Adamczyk, sołtys 
Rudna: - Jestem dumna, że 
Rudno, wieś, której jestem 
sołtysem, może pochwalić 
się tak piękną salą wiejską. 
Nie ma tam elementu, któ-
ry by mi się nie podobał. 
Ogromna w tym zasługa 

zarówno pani wójt, która nie zapomina o tak 
kluczowych inwestycjach, jak i pań projektantek, 
które z naszej świetlicy zrobiły prawdziwe cacko. 
Imprezy w takim miejscu z pewnością będziemy 
pamiętać latami! Teraz na sali w Rudnie aż chce się przebywać!

Trzeba jednak podkre-
ślić, że gmina uzyskała z 
Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Lubuskiego 
dofinansowanie z progra-
mów Lubuska Baza Tu-
rystyczna i Lubuska Baza 
Sportowa. Na inwestycję w 
Okopcu przyznano aż 67,1 
tys. zł. Z kolei 100 tys. zł 
gmina pozyskała na dopo-
sażenie boiska w Nowym 
Żabnie. Znajdą się tam 
trybuny i piłkochwyty. Ter-
min wykonania to koniec 
grudnia tego roku.

- W tym miejscu pragnę 
złożyć ogromne podzię-
kowania na ręce wicemar-

szałka Łukasza Poryckiego 
– mówi wójt Izabela Bojko.

Małymi kroczkami 
kształtują się kolejne tere-
ny przeznaczone do zabaw 
i rekreacji. To jednak nie 
koniec! Do końca roku 

będą realizowane dalsze 
etapy inwestycji, o których 
będziemy informować na 
bieżąco! Chyba najbardziej 
ucieszą się dzieci, ale do-
rośli z pewnością też będą 
mieli z tego pożytek.

W podpisaniu umów wzięli udział: wójt Gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko, właściciel firmy Jerzy Wagner oraz 
skarbnik Gminy Justyna Antecka-Klimek.

10

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Remiza w Przyborowie w nowej odsłonie!

Gmina planuje przyłączyć do sieci wodociągowej 
kolejne miejscowości

Ciepielów zyska nowe boisko!

Wójt Gminy Nowa Sól 
stawia na remonty obiek-
tów użyteczności publicz-
nej. Dzięki jej staraniom 
metamorfozę przeszły nie 
tylko świetlice wiejskie 
w Lubięcinie i Rudnie (o 
tej drugiej piszemy w tym 
wydaniu „Naszych Wie-
ści”). Szpachle i pędzle 
poszły też w ruch przy 
remizach strażackich. 
Wyremontowana została 
remiza OSP w Lubięcinie 

Niedostateczne wyposa-
żenie obszarów wiejskich 
w infrastrukturę wodno-
-ściekową hamuje rozwój 
przedsiębiorczości oraz 
wpływa negatywnie na po-
ziom życia mieszkańców. 
Niestety, tego typu inwe-
stycje znacząco przewyż-
szają możliwości finanso-
we samorządów. W wielu 
przypadkach istnieje jed-
nak możliwość pozyskania 
środków zewnętrznych, z 
czego niemal zawsze ko-
rzysta gmina Nowa Sól.

Tym razem skorzystać 
chce z ogłoszonego przez 
Zarząd Województwa 
Lubuskiego naboru wnio-
sków o przyznanie pomocy 

Ciepielów od niedawna 
może pochwalić się Leśną 
Enklawą, a już niedługo 
powodów do dumy będzie 
jeszcze więcej. W najbliż-
szej przyszłości kompleks 
wzbogaci się w boisko 
wielofunkcyjne z prawdzi-

wego zdarzenia!
Gmina Nowa Sól wnio-

skowała o dofinansowanie 
budowy dwóch boisk – w 
Lubieszowie i Ciepielo-
wie. Środki udało się pozy-
skać tylko na drugą z miej-
scowości, ale jest to aż 98 

proc. całej kwoty potrzeb-
nej na realizację zadania! 
Innymi słowy, za boisko o 
wartości miliona złotych 
gmina zapłaci tylko 20 tys. 
zł. Tyle wynosić będzie 
wkład własny. Pozostałe 
980 tys. to pieniądze po-

- prace wykonano zarów-
no od zewnątrz, jak i w 
środku budynku. Podob-
nie było z remizą w Przy-
borowie.

- Dokładamy wszel-
kich starań, aby syste-
matycznie zacierać ślady 
związane z biegiem czasu 
i ciągłą eksploatacją bu-
dynków. Niestety nie da 
się zrobić wszystkiego od 
razu, gdyż utrzymywanie 
budynków w należytym 

stanie generuje koszty. 
W związku z powyższym 
niektóre inwestycje są 
dzielone na etapy. Tak też 
było w przypadku remiz 
strażackich. W Przybo-
rowie najpierw zostało 
wyremontowane wnętrze 
budynku, a w tym roku 
zmieniła się jego szata 
zewnętrzna. Mimo, że 
efekt końcowy zadowala, 
to prawdziwą wisienką 
na torcie jest podświetle-

nie remizy którego wy-
konanie zawdzięczamy 
radnemu Robertowi Ma-
jewskiemu – mówi wójt 
Izabela Bojko.

Remont elewacji OSP 
w Przyborowie kosztował 
gminę blisko 40 tys. zł. 
Zadanie wykonała firma 
Bol Bud Tomasz Helit. 
Zakres prac związanych 
z remontem elewacji 
budynku obejmował 
oczyszczenie podłoża, 

na operacje typu „Gospo-
darka wodno-ściekowa” 
w ramach PROW na lata 
2014 - 2020. Dzięki temu 
programowi może powstać 
7,8 km sieci wodociągowej 
do miejscowości Buczków 
i Stawy. Szacowany koszt 
inwestycji wynosi 5 mln 
zł, z czego 2,5 mln zł to 
kwota, którą Gmina może 
pozyskać z Urzędu Mar-
szałkowskiego. Termin 
składania wniosków minął 
wraz z końcem sierpnia. 
W tej chwili trwa ich we-
ryfikacja i wielkie oczeki-
wanie na rozstrzygnięcie 
konkursu.

Jeśli inwestycja dojdzie 
do skutku, to, według de-

odgrzybienie powierzch-
ni ścian, uzupełnienie 
ubytków w tynkach, 
gruntowanie, malowanie, 
wykonanie cokołu wokół 
budynku, obróbkę bram 
garażowych oraz wywóz 
i utylizację odpadów. 

Być może już nie każ-
dy pamięta jak wyglądała 
remiza przed remontem, 
dlatego na zdjęciach obok 
przedstawiamy budynek 
przed rozpoczęciem prac, 
w trakcie oraz po ich za-
kończeniu.

Remiza przed i po remoncie.

klaracji złożonych przez 
mieszkańców, do sieci 
przyłączy się 20 domostw. 
W wodę zaopatrywać ich 
będzie SUW z Lubięcina. 
Plan przyłączenia do sieci 
wodociągowej Buczko-
wa i Stawów to kolejny 
przykład uwzględniania 

małych miejscowości przy 
realizacji zadań mających 
bezpośredni wpływ na roz-
wój całej gminy. Mimo, 
że mieszka tam niewiele 
rodzin, to przyłączenie do 
zbiorowego zaopatrzenia 
w wodę jest podstawowym 
udogodnieniem, które na-

leży zapewnić mieszkań-
com jak najprędzej. Mamy 
nadzieję, że wkrótce spełni 
się nasze kolejne marzenie!

Na koniec, pozostając w 
temacie, warto dodać, że 
gmina Nowa Sól jest już 
po przetargu jeśli chodzi 
o budowę kanalizacji w 
Nowym Żabnie. O szcze-
gółach będziemy informo-
wać.

Tak wyglądała rozbudowa sieci wodociągowej trzy lata temu w Lipinach.

chodzące z Rządowego 
Funduszu Polski Ład: Pro-
gram Inwestycji Strate-
gicznych, edycja III - PGR.

Co dokładnie powstanie 
w Ciepielowie? Przedmio-
tem inwestycji jest budowa 
wielofunkcyjnego boiska 

(ciąg dalszy na stronie 12.)
Sołtys Agnieszka Osiecka
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Dokumentacja na ul. Ogrodową

Przystanie muszą poczekać

Nowe drzewka w Przyborowie!

Zadaniem zajmuje się 
nowosolska firma Biuro 
Projektów Dróg i Mostów 
PRODiM, której szefem 
jest Andrzej Szewczyk. 

Przedmiot umowy obej-
muje m.in. uzyskanie mapy 
do celów projektowych, 
wykonanie badania podło-
ża gruntowego i opracowa-
nie opinii geotechnicznej 
oraz sporządzenie projektu 
budowlanego i wykonaw-
czego: branży drogowej, 
branży sanitarnej w zakre-
sie kanalizacji deszczo-

Koniec października 
tego roku miał być termi-
nem, do którego, według 
pierwotnych planów, 
mieliśmy cieszyć się z in-
westycji polegających na 
zagospodarowaniu ma-
łych przystani nad Odrą. 
Niestety, zbyt duże kwoty 
po przetargach zmusiły 
gminy biorące udział w 
projekcie do rezygnacji z 
przyznanego dofinanso-

wania.
Przypomnijmy, że w 

przedsięwzięciu, oprócz 
gminy wiejskiej Nowa 
Sól, brały udział też gmi-
ny Otyń i Siedlisko a tak-
że miasto Nowa Sól.

Całkowitą wartość 
projektu oszacowano na 
8 mln zł, z kolei unijna 
dotacja wyniosła aż 5,8 
mln zł. 

Część dotycząca gmi-

ny Nowa Sól zakładała 
zagospodarowanie terenu 
w najbliższym sąsiedz-
twie istniejącej przystani 
rzecznej w Starej Wsi. 
Miała tam powstać m.in. 
platforma widokowa, 
wraz z lunetą do obserwa-
cji ptaków występujących 
na obszarze przyrodni-
czym Natura 2000.

- Nasza gmina miała to 
zadanie skosztorysowane 

Największa wieś w 
gminie Nowa Sól pod 
koniec września wzbo-
gaciła się o nową zie-
leń. Konkretniej, na uli-
cy Leśnej pojawiło się 
sześć drzewek aronio-
wych. Co ważne – są 
już na nich owoce, więc 
mieszkańcy mogą na-
cieszyć nie tylko oczy, 

ale też podniebienia.
W tym miejscu 

ogromne ukłony i po-
dziękowania należą się 
radnemu Robertowi 
Majewskiemu, bo to 
właśnie on zdecydował 
się podarować gminie 
Nowa Sól ten nieco-
dzienny, ale bardzo 
miły prezent.

Wkopania drzewek 
również dokonał radny 
Majewski, przy asyście 
pani wójt Izabeli Boj-
ko. 

Na koniec dodajmy, 
że to nie koniec tego 
typu akcji. W paździer-
niku tego roku kolejne 
drzewka pojawią się na 
ulicach Przyborowa.

Wójt gminy Nowa Sól Izabela Bojko podpisała umowę na wykonanie dokumentacji 
projektowej i uzyskanie niezbędnych pozwoleń do gruntowanego przebudowania 
ul. Ogrodowej w Rudnie.

(ciąg dalszy ze strony 11.)

sportowego o wymiarach 
45 x 29 m, o poliuretano-
wej nawierzchni. Będzie 
można na nim zagrać m.in. 
w szczypiorniaka, siatków-
kę, koszykówkę i tenis.

Co istotne, po oddaniu 
boiska do użytku będzie 
ono ogólnodostępne i 
umożliwi mieszkańcom 
aktywność fizyczną bez 
potrzeby opuszczania ro-
dzinnej miejscowości. 

Przewidywany termin 
zakończenia inwestycji to 
najpóźniej końcówka 2023 
roku.

- To była inwestycja 
która była bardzo wyczeki-
wana przez najmłodszych. 
Powstał tam bowiem plac 
zabaw, a do pełni szczęścia 
społeczeństwa Ciepielowa 
brakowało już tylko bo-
iska. Dziś bowiem miesz-
kańcy grają na wysuszonej 
trawie, gdzie stoją tylko 
dwie bramki – mówi wójt 

gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko. – Tym sposobem 
zakończy się proces urzą-
dzania całego terenu re-
kreacyjnego w sąsiedztwie 
Leśnej Enklawy – dodaje.

- To jest bardzo wyczeki-
wana przez mieszkańców 
Ciepielowa inwestycja – 
mówi Agnieszka Osiecka, 
nowy sołtys wsi. – Zwłasz-
cza mój mąż bardzo cze-
kał na to boisko – dodaje. 
– Myślę, że po oddaniu 
go do użytku Ciepielów 

Sucha trawa i dwie bramki. Już niedługo 
taki widok odejdzie do historii.

wej, branży elektrycznej 
(oświetlenie drogowe), 
branży telekomunikacyj-
nej (kanał technologiczny), 
przebudowy kolizji teleko-
munikacyjnych, przebudo-
wy kolizji elektroenerge-
tycznych czy przebudowy 
kolizji gazowych.

To pierwszy krok w stro-
nę budowy nowej drogi w 
Rudnie.

- Mieszkańcy ul. Ogro-
dowej już dość długo cze-
kają na przebudowę drogi, 
a uzupełnianie nierówności 
kruszywem to tylko doraź-

ne zabiegi, które nie mogą 
trwać wiecznie – mówi 
wójt gminy Nowa Sól Iza-
bela Bojko. - Niestety do tej 
pory wstrzymywała i wciąż 
wstrzymuje nas Enea, 
której słupy energetyczne 
mieszczą się w środkowej 
części pasa gminnej drogi. 
Nieustannie interweniuje-
my w tej sprawie i jesteśmy 
w stałym kontakcie z fir-
mą, jednak nie zamierzamy 
dłużej zwlekać. Przebudo-
wa drogi to proces, który 
musi trochę potrwać, więc 
już dziś zlecamy wyko-

nanie dokumentacji. Gdy 
ją otrzymamy, będziemy 
mogli podejmować dalsze 
czynności celem pozyska-
nia dofinansowania na bu-
dowę – wyjaśnia pani wójt.

- Zrealizowanie tej in-
westycji jest dla nas waż-
ne pod kątem rozwoju 
infrastrukturalnego, go-
spodarczego oraz urbani-
stycznego południowo-

-wschodniej części Rudna. 
Droga będzie prowadzić 
do samej ścieżki rowero-
wej – dodaje.

Na koniec ważna infor-
macja zza miedzy -gmina 
Nowa Sól podpisała już 
umowę na wykonanie do-
kumentacji projektowej, na 
budowę drogi na osiedlu 
Grafitowym w Lubieszo-
wie.

Ogrodowa jest na dobrej drodze do remontu.

na 800 tys. zł. Tymcza-
sem po przetargu okazało 
się, że koszt tej inwesty-
cji to blisko 2,5 mln zł. 

Niestety, ale nie stać nas 
na tak duży wkład własny 
– komentuje wójt Izabela 
Bojko.

Przystań w Starej Wsi.

Wójt Izabela Bojko i radny Robert Majewski.

będzie mieć już wszystko, 
co naszym mieszkańcom 

potrzebne jest do szczęścia 
– komentuje.
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Otwarcie Zielonego 
Gospodarstwa 
Opiekuńczego 
w Nowym Żabnie

Sto komputerów dla dzieci i młodzieży

- W województwie lubu-
skim powstały do tej pory 
trzy takie gospodarstwa, 
w tym jedno u nas, w No-
wym Żabnie. To ogromny 
powód do dumy. To rewe-
lacyjna koncepcja, która 
świetnie uzupełnia gminny 
system opieki senioralnej. 
Na terenie gminy mamy 
już aktywnie działający 
Klub Seniora, a dziś bie-
rzemy udział w urucho-
mieniu kolejnej, wspania-
łej inicjatywy. Gratuluję 
pomysłu i determinacji. 
Życzę powodzenia, a se-
niorom miłego spędzania 
czasu w doborowym to-
warzystwie - mówiła wójt 
Izabela Bojko.

Wśród zaproszonych 
gości byli m.in.: Dyrektor 
Departamentu Rolnictwa, 
Zasobów Naturalnych, 
Rybactwa i Rozwoju Wsi 
UMWL Wojciech Kozie-
ja, Dyrektor Regionalnego 
Ośrodka Polityki Społecz-
nej w Zielonej Górze Ja-
kub Piosik, Wójt Gminy 
Siedlisko Dariusz Straus, 

5 września tego roku 
gmina Nowa Sól zawarła 
umowę na zakup i dosta-
wę 85 laptopów, 14 kom-
puterów stacjonarnych 
AiO, jednego tabletu, jed-
nego oprogramowania dla 
osoby z niepełnospraw-
nością i siedmiu pakietów 
Internetu bezprzewodo-
wego. Łączny koszt to 
ponad 260 tys. zł.

W podpisaniu umowy 
wzięli udział: Wójt Gmi-
ny Nowa Sól Izabela Boj-
ko, przy kontrasygnacie 
Skarbnika, Justyny An-
teckiej-Klimek i pełno-
mocnik firmy Perceptus 

W połowie lipca wójt gminy Nowa Sól Izabela Bojko 
wzięła udział w uroczystym otwarciu Gospodarstwa 
Opiekuńczego prowadzonego przez Fundację Ma Dar 
w Nowym Żabnie. oraz Małgorzata Nitka z 

Wielobranżowej Spół-
dzielni Socjalnej „Eden”, 
przy okazji sołtyska Stare-
go Stawu.

Jaka idea przyświeca 
Zielonym Gospodarstwom 
Opiekuńczym?

Zmiany jakie zachodzą 
w strukturze społeczeń-
stwa, przyczyniają się do 
powstawania nowych zja-
wisk demograficznych, 
wymagających podjęcia 
odpowiednich działań. 
Obszarem wymagającym 
natychmiastowej interwen-
cji jest polityka senioralna. 
Osoby starsze, a także oso-
by z niepełnosprawnościa-
mi mieszkające na obsza-
rach wiejskich, stanowią 
niewykorzystany kapitał 
ludzki i niezbędna jest ich 
aktywizacja oraz przedsta-
wienie im ciekawych pro-
pozycji samorealizacji. Od-
powiedzią na te wyzwania 
są Gospodarstwa Opiekuń-
cze - miejsca świadczenia 
usług nie tylko opiekuń-
czych, asystenckich i zdro-
wotnych, a także aktywi-

zacji integracji. Połączenie 
rolnictwa wraz z pomocą 
społeczną daje szansę do-
pasowanego wsparcia dla 
mieszkańców terenów 
wiejskich, dla których te 
gospodarstwa powstały, 
aby mogli nadal mieszkać 
w miejscu, które dobrze 
znają i kochają. Podopiecz-
ni będą mogli korzystać ze 
wsparcia i zajęć przez pięć 

dni w tygodniu i osiem 
godzin dziennie (wlicza-
jąc czas zorganizowanego 
transportu). Projekt roz-
winie opiekę prowadzoną 
w małych grupach, która 
pozwoli na objęcie uczest-
ników kompleksowym, a 
zarazem indywidualnym 
wsparciem. Podobne go-
spodarstwa powstały w Ja-
sieńcu i Jordanowie.

Projekt realizuje Re-
gionalny Ośrodek Polity-
ki Społecznej z Zielonej 
Górze w partnerstwie z 
Lubuskim Ośrodkiem 
Doradztwa Rolniczego, 
w ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
- Lubuskie 2020, współfi-
nansowanego ze środków 
Europejskiego Funduszu 
Społecznego

Podczas uroczystości głos zabrała też wójt Izabela Bojko.

Sp. z o.o., Łukasza Zajdel.
Pandemia Covid-19 

uwydatniła wiele proble-
mów, w tym braki i nie-
równości w rozwoju cy-
frowym. Ujawniła deficyt 
sprzętu komputerowego 
czy utrudnienia w dostę-
pie do Internetu co wpły-
nęło na realizację obo-
wiązków szkolnych przez 
dzieci. Projekt „Granty 
PPGR”, finansowany ze 
środków unijnych, stawia 
za cel wyeliminowanie 
tych ograniczeń.

- Wiem, że wielu 
mieszkańców już się nie-
cierpliwiło, jednak nie 

byliśmy w stanie przesko-
czyć pewnych procedur, 
które niestety trwały – 
mówi wójt Izabela Bojko. 
- Na szczęście w pewnym 
momencie sprawa nabra-

ła tempa. Po podpisaniu 
umowy firma dostarczy 
nam komputery, a my 
niemalże natychmiast 
przystąpimy do rozdyspo-
nowania ich wśród osób, 
których wnioski zostały 
rozpatrzone pozytywnie 

- wyjaśnia. -  Dzięku-
ję za cierpliwość i mam 
nadzieję, że przekazany 
sprzęt będzie użytkowany 
w sposób właściwy i po-
służy długie lata – mówi 

(ciąg dalszy na stronie 14.)
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(ciąg dalszy ze strony 13.)

pani wójt. – Mam nadzie-
ję, że do końca paździer-
nika sprzęt trafi do dzieci 
– dodaje.

Jak wygląda procedura 
przekazania sprzętu? Pra-

cownik urzędu kontaktuje 
się z uprawnionymi oso-
bami w celu umówienia 
się na podpisanie umowy 
darowizny i ustalenia spo-
sobu przekazania kompu-
tera lub laptopa. Należy 
przy tym zaznaczyć, że 

zgodnie z postanowienia-
mi regulaminu konkursu 
i umowy, gmina Nowa 
Sól jest zobowiązana do 
utrzymania efektów pro-
jektu przez okres dwóch 
lat od zakończenia pro-
jektu oraz do monitoro-

wania utrzymania tych 
efektów.

Sprzęt finansowany jest 
w ramach projektu Cy-
frowa Gmina – Wsparcie 
dzieci z rodzin popege-
erowskich w rozwoju cy-
frowym – Granty PPGR, 

realizowanego w ramach 
Programu Operacyjnego 
Polska Cyfrowa na lata 
2014-2020 Oś Prioryte-
towa V: Rozwój cyfrowy 
JST oraz wzmocnienie 
cyfrowej odporności na 
zagrożenia REACT-EU.

Nasze Wieści 
bezpłatny Biuletyn Informacyjny Gminy Nowa Sól 

ISSN 2543-6074
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Wiesław Staruch przeszedł na emeryturę. 
Od Izabeli Bojko dostał niezwykły obraz!

Inwestorzy chętnie budują w naszej gminie!

Informacja w sprawie kosztów energii elektrycznej

- Przez wiele lat peł-
nił pan odpowiedzialną 
funkcję zobowiązującą 
do realizacji strategicz-
nych celów wspólnoty 
samorządowej. Podej-
mowane przez pana 
wyzwania pozytywnie 
i przyjaźnie wpływały 
na wizerunek Powia-
towego Zarządu Dróg. 
Dzięki dobrej współpra-
cy udało się przeprowa-
dzić inwestycje, które w 
znaczący sposób przy-
czyniły się do rozwoju 
infrastruktury drogo-

Szanowni Państwo. 
Wysokie ceny energii 
elektrycznej odczuwamy 
wszyscy. Ostatnie pod-
wyżki szczególnie mocno 
uderzyły w samorządy, 
które i bez tego muszą ra-

dzić sobie z ogromem za-
dań narzuconym z góry, 
za którymi nie idą ade-
kwatne pieniądze.

Dotychczasowe ra-
chunki za prąd w gminie 
Nowa Sól kształtowa-

ły się na poziomie ok. 
360 tys. zł. W tej chwili, 
po podwyżkach, kwota 
wzrosła do 1,9 mln zł. 
To ponad pięciokrotny 
wzrost.

– Ze względu na 

oszczędności rozważamy 
wyłączanie oświetlenia 
ulicznego – komentuje 
wójt gminy Nowa Sól 
Izabela Bojko. Wstępny 
plan zakłada wyłączanie 
latarni między 23:00 a 

5:00.
- Pan premier Mateusz 

Morawiecki narzucił na 
samorządy obowiązek 
poczynienia dziesięcio-
procentowych oszczęd-
ności – dodaje pani wójt.

Błyskawicznie zmienia 
się krajobraz pomiędzy 
Rudnem a Lubieszowem. 
W miejscu dawnej fermy 
powstaje osiedle domów 

Oficjalne pożegnanie odbyło się na początku lipca w nowosolskim starostwie. 
Wśród zaproszonych gości znalazła się m.in. wójt gminy Nowa Sól Izabela Bojko.

Trudno oprzeć się wrażeniu, że wszelkie kryzysy 
omijają gminę Nowa Sól. Tu inwestycja goni inwe-
stycję – również w sektorze prywatnym!

wej regionu, a przede 
wszystkim poprawy 
jakości życia mieszkań-
ców wielu miejscowo-
ści, w tym również gmi-
ny wiejskiej Nowa Sól. 
Dziękuję za rzetelną i 
sumienną pracę. Proszę 
przyjąć najserdeczniej-
sze życzenia wszelkiej 
pomyślności, dobrego 
zdrowia, przychylności 
losu i spełnienia marzeń 
- m.in. tymi słowami za 
wieloletnią współpracę 
dziękowała panu Wie-
sławowi wójt Bojko.

jednorodzinnych Kanva. To 
największa tego typu inwe-
stycja w regionie! W sumie 
ma tam powstać aż 139 
budynków w czterech róż-

Wiesław Staruch 
funkcję kierownika 
PZD pełnił przez 13 
lat. Nadzorował budo-
wy i remonty wszyst-
kich powiatowych dróg, 
mostów, ścieżek rowe-
rowych i chodników, 
w tym budowę ścieżki 
rowerowej „Kolej na 
rower”. I właśnie do tej 
inwestycji nawiązywał 
upominek przekazany 
przez wójt.

- Niech obraz przed-
stawiający most kole-
jowy w Stanach przy-

pomina panu o jednym 
z najważniejszych 
symboli gminy wiej-
skiej Nowa Sól, a tym 
samym o historycznej 

inwestycji, która połą-
czyła powiat – mówiła 
pani wójt.

Na koniec warto do-
dać, że funkcję kie-
rownika Powiatowego 
Zarządu Dróg przejął 
Sebastian Knop, wie-
loletni współpracownik 
pana Wiesława Staru-
cha.

Obok takiego prezentu nie da się przejść obojętnie!

nych konfiguracjach. To, co 
na placu budowy widać w 
tej chwili, to pierwszy etap, 
w którym powstanie 49 do-
mów. Inwestor zapowiada, 
że będą oddane do użytku 
już w przyszłym roku. Pa-
trząc na tempo prac – jest to 

jak najbardziej możliwe!
Całe przedsięwzięcie po-

dzielone jest na trzy etapy, 
a oprócz budynków miesz-
kalnych wrocławski de-
weloper zapewni również 
niezbędną infrastrukturę – 
drogi, wodociąg, kanaliza-

cję, a także duży, 30-arowy, 
teren rekreacyjny.

Zaledwie półtora kilome-
tra dalej, niedaleko węzła 
S3, wyraźnie zarysowują 
się kolejne inwestycje. Na 
obrzeżach Rudna widać 
już mury marketu sieci 
Lidl. Niemiecka spółka w 

(ciąg dalszy na stronie 15.)
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Czytaliśmy „Ballady i romanse”

W Przyborowie, Lubie-
szowie i Lubięcinie inter-
pretowane były utwory ta-
kie jak „Romantyczność”, 
„Pani Twardowska”, 
„Powrót taty”, „Lilie” czy 
„Świtezianka”, w rolę któ-
rej wielokrotnie wcielała 
się sama pani wójt. W czy-
taniu brali udział również 
sami uczniowie, dyrekcja i 
wychowawcy.

Za nami 11. odsłona Narodowego Czytania pod Patronatem Honorowym Pary 
Prezydenckiej. W tym roku cała Polska czytała „Ballady i romanse” Adama Mic-
kiewicza. Tradycyjnie do akcji przyłączyły się wszystkie szkoły z terenu naszej 
gminy, a do czynnego uczestnictwa zaproszona została wójt Izabela Bojko.

- Chciałbym, aby tego-
roczne Narodowe Czy-
tanie jeszcze bardziej 
umocniło jedność i po-
czucie wspólnoty Pola-
ków na całym świecie. I 
żeby - jak zawsze - było 
dla nas wspólnym świę-
tem czytelnictwa - napisał 
w liście nawołującym do 
upowszechniania Narodo-
wego Czytania, Prezydent 

RP Andrzej Duda.
- Dziękuję za zaprosze-

nie i możliwość udziału 
w Narodowym Czytaniu. 
Dziękuję dyrektorom i pra-
cownikom szkół za profe-
sjonalnie przygotowaną 
akcję. Mam nadzieję, że 
dzięki waszemu zaanga-
żowaniu, dzieci i mło-
dzież coraz częściej będą 
sięgać po literaturę, która 
zapoczątkowała w Polsce 
romantyzm. Co istotne, 
przeczytane ballady były 
od razu interpretowane w 
przystępny i zrozumiały 
dla słuchaczy sposób. Ca-
łości dopełniał przepiękny 
wystrój. Każda szkoła spi-
sała się na medal! - pod-
sumowuje wójt Izabela 
Bojko.

„Ballady i romanse” 
zostały opublikowane 

w czerwcu 1822 roku w 
Wilnie jako główna część 
pierwszego tomu „Poezyj” 
Adama Mickiewicza. Pi-
sany w latach 1819 - 1821 
cykl wierszy wyznaczył 
początek dziejów poezji 
romantycznej w Polsce, 
stając się dla nowej epoki 
jednym z najważniejszych 
punktów odniesienia. To 
zbiór nowatorski i orygi-
nalny, a jednocześnie uj-
mujący naturalnością stylu 
i prostotą języka. Wiersze 
ukazują szerokie możli-
wości pisarskie wybitnego 
autora, który na tle nastro-

jowej przyrody wykreował 
fascynujący i wyjątkowy 
świat pełen uczuciowości, 
fantazji i ludowej moralno-
ści. Zbiór Mickiewiczow-
skich poezji rychło stał się 
literackim wydarzeniem, 
wzbudzając wielki entu-
zjazm wśród miłośników 
literatury narodowej. Do 
dziś wiersze tego cyklu są 
niezwykle popularne, a ich 
współczesne znaczenie dla 
polskiej kultury potwier-
dza Rok Romantyzmu Pol-
skiego, ogłoszony w 2022 
roku z okazji dwóchsetle-
cia wydania zbioru.

(ciąg dalszy ze strony 14.)

ramach tego przedsięwzię-
cia wybuduje też drogę i 
chodnik do wspomnianej 
wsi, co z pewnością ułatwi 
mieszkańcom naszej gminy 
zakupy w nowym sklepie.

A dosłownie rzut bere-
tem od powstającego mar-
ketu widać już kolejną pry-
watną inicjatywę. Póki co 
wiadomo, że znajdzie tam 
miejsce szereg usług, które 
z pewnością ułatwią życie 
mieszkańcom chociażby 
wspomnianego osiedla, ale 
też tej części gminy i okolic.

Dziś wiadomo, że znaj-
dzie się tam myjnia samo-
chodowa. Co oprócz tego? 
Dowiemy się niebawem.

Przenieśmy się teraz do 
Kiełcza, bo tam również 
szykuje się rewolucja w 
krajobrazie, zarówno wsi 
jak i całej gminy. Dawny 
zakład produkcyjny Welton 
zyska drugie życie! Pojawił 
się bowiem inwestor, który 
ruszył już z remontem zde-
wastowanych budynków. 
O szczegółach poinformu-
jemy już wkrótce!

Nie tylko przedsiębiorcy, 
ale też zwykli mieszkańcy 
coraz częściej wybierają 
tereny gminy wiejskiej. 
Ciągłość prowadzonych 
tu inwestycji powoduje, że 
gmina nie stoi w miejscu, 
a to bardzo dobry znak na 
przyszłość.

Zresztą – liczby mówią 

same za siebie. W roku 
2014 wydano 40 decyzji 
o warunkach zabudowy. 
Tymczasem w roku 2021 
takich decyzji było aż 220. 
Do tego trzeba dołożyć 
jeszcze 40 inwestycji celu 
publicznego. – To oznacza, 
że jesteśmy jako gmina te-
renem bardzo atrakcyjnym 
do budowania domów jed-
norodzinnych jak również 
miejscem, które wybierają 
firmy – komentuje wójt 
Izabela Bojko.

Na koniec warto przy-
pomnieć, że gmina posia-
da również 10-ha strefę 
gospodarczą, która jest 
systematycznie uzbrajana. 
W tej chwili projektowana 
jest sieć wodociągowa do 

Szkoła Podstawowa w Lubieszowie, od lewej: nauczy-
cielki Justyna Moździerz i Kamila Karczewska, dyrektor 
Beata Artwińska, nauczyciel Piotr Prałat, wójt Izabela 
Bojko, ks. Robert Tomalka i radna Beata Boś.

Czytają uczniowie szkoły w Przyborowie: Olga 
Bukowiec, Zuzanna Bubel i Mateusz Bugaj.

W szkole w Lubięcinie czytały: wójt Izabela Bojko, dyrektor Ewa 
Drozdowska oraz uczennice: Alicja Malicka, Eliza Gąsior, Lena 
Freitag, Klaudia Bartkowiak, Julia Marciniak i Lilianna Magiera.

Przedszkole w Lubięcinie, czytały (od lewej): Panie 
przedszkolanki Magda Wesołowska i Natalia Jańczak, 
dyrektor Ewa Drozdowska oraz wójt Izabela Bojko. 

strefy.
Nowe inwestycje w 

gminie to z jednej strony 
zastrzyk gotówki dla sa-
morządowego budżetu, z 
drugiej poprawa jakości 
życia. To zaś powoduje, 

że rodziny jeszcze chętniej 
wybierają gminę Nowa 
Sól, jako miejsce do życia. 
W ubiegłym roku liczba 
mieszkańców gminy po raz 
pierwszy w historii prze-
kroczyła 7 tys!

Pierwszy w gminie i drugi w powiecie 
market Lidl rośnie w oczach.
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- Nasze zdrowie to 
nasza sprawa. W 50 pro-
centach zależy od nas 
samych. Musimy być ak-
tywni. Musimy walczyć 
o siebie i o rodzinę. W 
czasie pandemii nie ba-
daliśmy się tak często, 
jesteśmy zaniedbani, mu-
simy to nadrobić - mówi-
ła marszałek Polak.

Głos zabrała rów-
nież wójt gminy Nowa 
Sól Izabela Bojko. - Do 
badań zachęcała pani 
marszałek, w takim ra-
zie ja zapraszam do ko-
rzystania ze stoisk oraz 
do sięgania po zdrowe 
przysmaki przygotowa-
ne przez nasz Ośrodek 
Pomocy Społecznej, a 
także do stoisk ze zdrową 
żywnością od naszych 
lokalnych producentów. 
Są warzywa i owoce z 
Wrociszowa państwa 
Szlaskich, a także miody 
z lubięcińskiej pasieki 
państwa Kozłowskich 
- mówiła wójt, która 
skierowała także słowa 
podziękowania w stronę 
organizatora. - Dziękuję 
pani marszałek za obec-
ność i za chęć organizacji 

Piknik Zdrowia w Lubięcinie
W połowie lipca „Zielony Amfiteatr” w Lubięcinie zamienił się w istne centrum 
zdrowia, wspaniałego humoru i dobrej zabawy. Mieszkańcy gminy i okolic spo-
tkali się tam na Lubuskim Pikniku Zdrowia i Profilaktyki. Swoją obecnością za-
szczycili nas również Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Anna Polak, 
Senator RP Wadim Tyszkiewicz oraz Radna Sejmiku Województwa Lubuskiego 
Małgorzata Paluch-Słowińska.

pikniku w naszej gminie. 
Jest mi niezmiernie miło. 
Przede wszystkim cieszy 
mnie fakt, że dzięki temu 
spotkaniu nasi mieszkań-
cy skorzystają z szerokiej 
oferty badań i porad – 
podkreślała.

A oferta była naprawdę 
szeroka. W Miasteczku 
Zdrowia, które tymcza-
sowo wyrosło w miejscu 
Zielonego Amfiteatru 
wystawiali się: Departa-
ment Ochrony Zdrowia 
(promocja profilakty-
ki nowotworów piersi, 
szyjki macicy i jelita 
grubego), Szpital Uni-
wersytecki w Zielonej 
Górze (konsultacje kar-
diologiczne - dr n. med. 
Tomasz Zemleduch, 
wstępna ocena - dermato-
skopowa zmian skórnych 
- dr n. med. Roman Mon-
czak, lekarz onkolog, 
patomorfolog, promocja 
Programu rehabilitacji 
zdrowotnej, pomiar cu-
kru i ciśnienia), Lubu-
skie Centrum Ortopedii 
w Świebodzinie, badania 
na podoskopie, konsulta-
cje fizjoterapeutyczne), 
Medkol w Zielonej Górze 

(badanie poziomu gluko-
zy, badanie ciśnienia), 
Szpital Specjalistyczny 
dla Nerwowo i Psychicz-
nie Chorych w Ciborzu 
(konsultacje i porady 
psychologa, psychiatry, 
pomiar ciśnienia), Woje-
wódzki Ośrodek Medy-
cyny Pracy (zawartości 
tlenku węgla w wydy-
chanym powietrzu, po-
miar ciśnienia tętnicze-
go, promocja zdrowego 
stylu życia i edukacja 
antynikotynowa, porady 
z zakresu rehabilitacji, 
promocja projektu „Re-
habilitujemy skutecznie 
- program profilaktyki i 
rehabilitacji medycznej 
mieszkańców wojewódz-
twa lubuskiego”), Ośro-
dek dla Osób Uzależnio-
nych w Nowym Dworku 
(profilaktyka uzależnień, 
konsultacje i porady 
specjalistów w zakresie: 
uzależnień od substancji 
psychoaktywnych, uza-
leżnień od hazardu, gier 
komputerowych), Cen-
trum Leczenia Dzieci i 
Młodzieży w Zaborze 
(konsultacje i porady ze 
specjalistami - dla dzieci 
i ich rodziców, warsztaty 
terapii zajęciowej, zaba-
wy sensoryczne) a także 
Dentobus, czyli gabinet 
stomatologiczny na kół-

kach.
Swoje stoisko miał 

też Główny Punkt In-
formacyjny Funduszy 
Europejskich w Zielo-
nej Górze, Narodowy 
Fundusz Zdrowia (pro-
mocja programów profi-
laktycznych, możliwość 
potwierdzenia Profilu 
Zaufanego i uzyskania 
dostępu do Interneto-
wego Konta Pacjenta, 
możliwość wyrobienia 
karty EKUZ, informacje 
o leczeniu środowisko-
wym, aplikacje NFZ na 
smartfony, gry i zabawy 
o tematyce zdrowotnej 
w postaci rebusów, labi-
ryntów i zgadywanek), 
Urząd Statystyczny (quiz 

z nagrodami oraz zabawy 
sprawnościowe dla dzie-
ci, nawiązujące do wyni-
ków Narodowego Spisu 
Powszechnego 2021) czy 
ZUS (założenie profilu 
PUE, uzyskanie informa-
cji i pomoc w wysłaniu 
wniosków m.in. o 500+ 
czy dofinansowanie po-
bytu w żłobku).

Tradycyjnie już nie 
zabrakło dmuchanego 
placu zabaw, gokartów i 
malowania twarzy. Go-
ści pikniku zabawiały ze 
sceny zespoły śpiewacze 
Świdniczanie oraz Sła-
wianie, a także nieza-
wodny wodzirej Żabsky.

Dziękujemy, że byli-
ście z nami!

Oferta badań była bardzo szeroka.

Pani marszałek Elżbieta Polak i pani wójt Izabela Bojko.

Ruch to zdrowie! Więc ruchu i dobrej zabawy było dużo!

Okazało się, że nie taki dentysta straszny jak go malują.
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Obchody 760-lecia wsi 
rozpoczęła uroczysta msza 
w intencji mieszkańców. 
Celebrował ją ks. Robert 
Tomalka proboszcz parafii 
pw. Świętej Rodziny w Lu-
bieszowie, który słusznie 
zauważył, że kościół filial-
ny w Rudnie jest przecież 
tak samo stary, jak sama 
miejscowość. Podkreślał 
też, że świątynia przetrwa-
ła do naszych czasów tylko 
i wyłącznie dzięki miesz-
kańcom, którzy przez wie-
ki otaczali ją opieką i robią 
to do dziś.

Po mszy spod kościoła w 
stronę boiska wyruszył ko-
lorowy i głośny korowód, 
w którym udział wzięli 
wszyscy goście, którzy zo-
stali przez nas zaproszeni 
na 760-lecie Rudna.

Był więc zespół Fantazja 
ze Szprotawskiego Domu 
Kultury, zespoły śpiewacze 
Świdniczanie i Konotopia-
nie, a także grupa Herold, 
która w średniowiecznych 
strojach i zbrojach zadbała 
o odpowiedni klimat im-
prezy.

Część oficjalna rozpo-
częła się od przemówień 
pani wójt Izabeli Bojko i 
pani sołtys Sylwii Adam-
czyk. Krótko potem miał 
miejsce bardzo ważny 
punkt imprezy, bowiem 
symboliczne podziękowa-
nia i upominki wręczono 
dwudziestce najstarszych 

Rudno skończyło 760 lat!
Takiej metryki i takich urodzin inne miejscowości 
mogą tylko zazdrościć! mieszkańców Rudna.

Następnie oczy wszyst-
kich zwróciły się w stronę 
rycerzy, którzy zaprezen-
towali, jak w średniowie-
czu kończyły się kłótnie. 
Widowiskowa walka na 
miecze zdecydowanie była 
ozdobą imprezy w Rud-
nie. Szczęk oręża niósł się 
daleko, a pokiereszowany 
przegrany zapewne leżałby 
na boisku do dziś, gdyby 
nie przywracające do życia 
cmoknięcie w hełm od nie-
wiasty.

Występy artystyczne 
rozpoczął zespół Fantazja, 
który od najlepszej stro-
ny zaprezentował się już 
przed mieszkańcami gmi-
ny podczas tegorocznych 
Dożynek w Lubięcinie. 
Dziewczęta śpiewem i tań-
cem opanowały zarówno 
scenę jak i „dechy” przed 
nią.

W międzyczasie komi-
sja wybierała wśród naj-
młodszych mieszkańców 

najlepiej przebraną Damę i 
Rycerza. To była prawdzi-
wa, średniowieczna rewia 
mody! Wszyscy mogli 
liczyć na słodkie upomin-
ki od sołectwa, a najlep-
si otrzymali też nagrody 
rzeczowe od gminy Nowa 
Sól.

Władze gminy i sołec-
twa nie zapomniały też 
o mieszkańcach, którzy 
szczególnie przyczyniają 
się do rozwoju wsi Rud-
no. Oni również z rąk pani 
wójt i pani sołtys otrzymali 
specjalne podziękowania 

za „bezinteresowną po-
moc, życzliwość i ofiar-
ność okazaną społeczności 
Rudna”.

Młodzieży najwyraź-
niej bardzo spodobała się 
wcześniejsza walka ryce-
rzy, bo kolejka by wziąć 
udział w turnieju na nieco 
bardzie bezpieczne mie-
cze, była bardzo długa. Ale 
przez całą imprezę tłoczno 
było też w okolicy rycer-
skiego obozowiska, gdzie 
można było z bliska obej-
rzeć rycerskie wyposaże-
nie, lub nauczyć się władać 
np. łukiem. Po kilku krót-
kich lekcjach strzały pięk-
nie frunęły w stronę tarczy!

Późniejszym popołu-
dniem na scenie zaprezen-
towali się Świdniczanie i 
Konotopianie. Zespoły jak 
zwykle zaraziły energią 

publiczność pod sceną.
A pomiędzy jednym a 

drugim występem odbyły 
się warsztaty tańca dawne-
go. Szybko okazało się, że 
nawet taniec polegający na 
„odstaw-dostaw” i obro-
tach może być dość skom-
plikowany.

Rycerze pożegnali się 
z Rudnem z hukiem. Do-
słownie! Pokaz średnio-
wiecznej broni czarno-
prochowej z pewnością 
było słychać w promieniu 
wielu kilometrów! 

Imprezę, tradycyjnie już, 
zakończyła potańcówka na 
dechach.

Dziękujemy za bez-
pieczną zabawę w sym-
patycznym towarzystwie. 
Widzimy się na kolejnych, 
okrągłych urodzinach 
Rudna!

Widowiskowy pojedynek 
rycerzy.

Po mszy, w stronę boiska, wyruszył korowód.

Pani wójt w towarzystwie zespołu Świdniczanie.

Wójt Bojko i uczestniczki konkursu na najlepsze przebranie.

Dużym zainteresowaniem cieszyły 
się też warsztaty strzelania z łuku.

Młodzież chętnie próbowała swoich 
sił w walce na bezpieczne miecze.

17

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



Na lądowisku w Dąbrownie odbyły się coroczne Zawody o Puchar Wójta Gminy 
Nowa Sól. W tym roku po raz pierwszy organizatorem imprezy było nie tylko Lubię-
cińskie Stowarzyszenie Lotnicze ’Ikarus’, ale również Gmina Nowa Sól i Sołectwo 
Dąbrowno-Okopiec. Połączenie tych sił przyniosło wspaniały efekt, który widać na 
poniższych zdjęciach!

To były wspaniałe półkolonie!

Impreza wysokich lotów!

W połowie lipca, na 
terenie zakładu STOR w 
Rudnie, miało miejsce 
uroczyste zakończenie 
półkolonii organizowanej 
przez parafialny zespół 
Caritas w Lubieszowie. 
Najpierw odbyła się msza 
św. pod przewodnictwem 
proboszcza ks. Roberta 
Tomalki, po której wszy-
scy uczestnicy oraz ich 
opiekunowie mogli po-
smakować m.in. pieczo-
nych ziemniaczków oraz 
różnego rodzaju ciast. 
Był to czas podsumowań, 
licznych podziękowań i 
wręczania prezentów. Na-
stępnie animatorki prze-
prowadziły blok zabaw i 
konkursów.

Jak podkreślają organi-
zatorzy, w trakcie pięciu 
aktywnych dni dzieci z 
terenu gminy Nowa Sól 
odwiedziły m.in. Mię-
dzyrzecz, Paradyż czy 
Głogów. Półkolonia or-
ganizowana jest co roku 
i została stworzona po to, 
aby osoby spędzające wa-
kacje w domu mogły się 
nieco rozerwać. Niestety 

Mimo wiatru i prze-
lotnego deszczu udało 
się rozegrać zawody! 
Pierwsze miejsce wy-
walczył pilot Mariusz 
z Krosna Odrzańskiego 
reprezentujący Ikarus 
Team, drugie pilot Mi-
chał z Gorzowa Wiel-
kopolskiego, a trzeci 
był pilot Zbyszek z pod-
szprotawskich Chichów. 
Wszystkim serdecznie 
gratulujemy!

Ale organizatorzy 
przygotowali również 
wiele atrakcji dla naj-
młodszych. Oprócz 
możliwości podziwiania 
maszyn lotniczych na 
niebie i ziemi, wymienić 
można m.in. dmucha-
ne zamki, gokarty, wóz (ciąg dalszy na stronie 19.)

półkoloniom przyświeca 
jakieś hasło, pod które 
układany jest program. To 
może być coś związanego 
np. z sportem lub ekolo-
gią. Półkolonie przezna-
czone są dla dzieciaków w 
wieku od 7 do 12 lat.

- Bardzo się cieszę, 
że urząd gminy mocno 
wspiera nas i nasze dzia-
łania. To dla nas bardzo 
ważne z punktu widzenia 
organizacji atrakcji dla na-
szych dzieci – mówi pani 
Jolanta.

- Gmina zawsze chęt-
nie wspiera tego typu 
przedsięwzięcia, gdyż 
nie wszystkie dzieci mają 

możliwość wyjazdu na 
wakacje. Forma letniej 
półkolonii to idealna al-
ternatywa ciekawego 
spędzania czasu, nawiązy-
wania przyjaźni, a przede 
wszystkim zdobywania 
nowych doświadczeń i 
dobrych wspomnień z 
dzieciństwa. Myślę, że 
był to bardzo wartościo-
wy i duchowy czas dla 
wszystkich uczestników 
półkolonii. Dziękuję orga-
nizatorom i opiekunom za 
dbanie o nasze pociechy, a 
właścicielom firmy STOR 
za wspaniałą gościnę – 
komentuje wójt gminy 
Nowa Sól Izabela Bojko.

wszystko, co dobre, szyb-
ko się kończy.

W organizację półko-
lonii miała swój wkład 
Gmina Nowa Sól, która 
przekazała parafialnemu 
zespołowi Caritas wspar-
cie finansowe w ramach 
dotacji dla Organizacji 
Pożytku Publicznego.

Kierująca parafialnym 
Caritasem Jolanta Kwa-
śniak podkreśla, że pomysł 
półkolonii funkcjonuje od 
roku 2013. Jedynie dwa 
lata temu pandemia wy-
musiła na organizatorach 
przerwę. - Tak więc, nie 

licząc 2020, półkolonie 
odbywają się co roku i za-
wsze trwają dwa tygodnie. 
Zazwyczaj mamy ok. 50 
dzieci i szczerze mówiąc, 
zawsze mamy problem, 
bo chętnych mamy wię-
cej, ale niestety ogranicza 
nas pojemność autobusu 
– wyjaśnia pani Jolanta. – 
Pierwsze półkolonie były 
bardziej stacjonarne, teraz 
dużo jeździmy, a trzeba 
jeszcze zarezerwować 
miejsce dla piątki, szóstki 
opiekunów – dodaje.

Pani Jolanta podkre-
śla też, że każdego roku 

Pamiątkowe zdjęcie uczestników półkolonii.

strażacki OSP Lubięcin, 
słodki poczęstunek oraz 
styropianowe samoloci-
ki dla każdego malucha.

Stoisko sołeckie jak 
zwykle stanęło na wy-
sokości zadania - ser-
wowane były kiełbaski 
z grilla, różnego rodzaju 
ciasta, ciepłe i zimne na-

poje. Był też food truck i 
budka z lodami.

Ale niemniejszym po-
wodzeniem cieszył się 
też lokalny, niezwykle 
malowniczy krajobraz. 
Przyległe do lądowiska 
pole kwitnących sło- Latające maszyny przyciągnęły do Dąbrowna 

zarówno starszych jak i najmłodszych.

Wójt Bojko i najlepsi piloci pikniku.
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Tak bawił się Kiełcz!
Po oficjalnym otwarciu 

imprezy przez wójt gminy 
Nowa Sól Izabelę Bojko, 
radną Joannę Kieliszczyk-
-Grelę oraz sołtys Alfredę 
Strokę, rozpoczęła się zaba-
wa, podczas której uczestni-
cy wylewali z siebie siódme 
poty. W programie festynu 
znalazł się bowiem mecz 
pokazowy dzieci, warsztaty 
tańca (belgijki, jerusalemy 
i zorby), turniej familijny, 
a także mecz kawalerowie 
kontra żonaci. Na scenie 
zaprezentowali się również 

„Na sportowo, bo to zdrowo” - pod takim hasłem odbył 
się tegoroczny festyn na boisku sportowym w Kiełczu. 

(ciąg dalszy ze strony 18.)

neczników stało się tłem 
do wielu fotografii.

Tradycyjnie już póź-
nym wieczorem rozpo-
częła się zabawa tanecz-
na, którą poprowadził 
DJ Love Music.

- Jest czym się chwa-
lić, więc mam nadzieję, 
że z każdym rokiem pik-
nik lotniczy będzie cie-
szył się coraz większym 
zainteresowaniem, co 
spowoduje, że organizo-
wany będzie również z 
większym rozmachem. 
Jestem pod ogromnym 
wrażeniem pasji i za-
angażowania naszego 
stowarzyszenia, a co 
najważniejsze, gospo-
darnością wydatków re-
alizowanych w ramach 
dotacji od gminy. Wielki 
ukłon w stronę pana To-
masza i całej ekipy Ika-
rusa, wielkie brawa dla 
wszystkich uczestników 
dzisiejszego wydarze-
nia! – komentowała wójt 
gminy Nowa Sól Izabela 
Bojko.

Okiem prezesa
Tomasz Zalewski: - Impreza z roku na rok jest coraz lepsza i z coraz lepszą frekwen-

cją. Przylatują do nas piloci praktycznie z całej Polski, głównie z Dolnego Śląska, ale 
zdarza się też Poznań czy Warszawa. Zresztą, nasza impreza jest bardzo lubiana w 
środowisku, wręcz oczekiwana. Już w lutym dostaję telefony z pytaniami. Poza tym 
jesteśmy wpisani w grafik krajowych imprez lotniczych, by nie kolidować z innymi 
wydarzeniami.

W zeszłym roku mieliśmy 10-lecie klubu. Możemy pochwalić się dobrą infrastruktu-
rą i szerokim wsparciem z urzędu gminy. Tak samo jest zresztą z organizacją pikniku – bez pomocy gminy 
i sołectwa Dąbrowno, które nieustannie toleruje nasze starty i lądowania, z pewnością by się to nie udało. 

W tym roku okazało się, że nawet pogoda nas lubi! Fronty się rozeszły i ominęły Dąbrowno. Co prawda 
zablokowało nam to kilka ekip z Dolnego Śląska, ale mogło być zdecydowanie gorzej.

Na sto procent widzimy się za rok!

- Dziękuję pani wójt 
za współpracę i dostrze-
żenie naszych wysiłków, 
które przyczyniają się 

także do promocji gmi-
ny. Obiecujemy, że nie 
spoczniemy na laurach. 
Dziękuję też pani sołtys 

Natalii Majewskiej za 
przyłączenie się w or-
ganizację pikniku. Za-
wsze możemy na siebie 

liczyć! - mówił Tomasz 
Zalewski, prezes Lubię-
cińskiego Stowarzysze-
nia Lotniczego „Ikarus”.

Burza trochę postraszyła, ale widoki były pierwsza klasa!

lokalni artyści – były wy-
stępy wokalne, akrobatyka 
i freestyle. Wszyscy zasłu-
żenie otrzymali od festyno-
wej publiczności gromkie 
brawa!

Sołectwo oraz Koło Go-
spodyń Wiejskich „Kieł-
czanie” serwowali pyszne 
smakołyki, m.in. kiełbaski 
z grilla, pierogi, pajdy chle-
ba ze smalcem, ciasta, lody, 
gofry i popcorn. Ze sto-
iskiem ze zdrową żywno-
ścią dla najmłodszych wy-
stawił się nasz niezawodny 

Ośrodek Pomocy Społecz-
nej Gmina Nowa Sól.

Nie zabrakło też wielu 
ciekawych atrakcji dla dzie-
ci - były dmuchane zamki, 
gokarty, maskotki, bańki 
mydlane, malowanie twa-
rzy i plansza do łowienia 
rybek. W trakcie imprezy 
można było wziąć udział 
w loterii fantowej, z której 
dochód został przeznaczo-
ny na remont kościoła w 
Kiełczu. Nagrodę główną 
- zestaw dla rowerzysty - 
ufundowała wójt Izabela 
Bojko. Festyn, tradycyjnie 
już, zakończył się zabawą 
taneczną pod chmurką.

Składamy ogromne po-
dziękowania wszystkim 

osobom zaangażowanym 
w organizację tego wyda-
rzenia, w szczególności 
pani Joannie Kieliszczy-
k-Greli, panu Sebastiano-
wi Kowalskiemu, całemu 

sołectwu, Kołu Gospodyń 
Wiejskich, pracownikom 
OPS Gmina Nowa Sól oraz 
każdemu bezinteresowne-
mu darczyńcy. Dziękuje-
my, że byliście z nami! 

Młodzi uczestnicy meczu pokazowego.

Były akrobacje!Sport to zdrowie! Była żonglerka piłką!
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To żadne widzimisię - przecież wszyscy lubią misie 

Odwiedzili nas poszukiwacze „skarbów”

Wraz z początkiem wrze-
śnia wójt Izabela Bojko 
ruszyła w trasę po gminie, 
by pogratulować rodzicom 
przyjścia na świat dziecka, 
a ich pociechom wręczyć 
misie. Akcją zostały objęte 
rodziny, w których pojawi-
ły się noworodki urodzone 
od marca do końca lipca 
2022 r. Dzieci urodzone w 
okresie wrzesień 2021 – 
luty 2022 otrzymały misie 
w kwietniu. Przypomnij-
my, głównym warunkiem 
otrzymania pamiątki jest 
zameldowanie dziecka na 
terenie naszej gminy.  

- Akcję Miś dla maluszka 
rozpoczęliśmy w ubiegłym 
roku. To nowa tradycja w 
naszej gminie, która została 
pozytywnie przyjęta przez 
naszych mieszkańców. My 
również cieszymy się, bo 
nowe pokolenia zasilą na-
sze przedszkola i szkoły, a 
niebawem również żłobek 
w Lubięcinie. W 2021 roku 

Kilkunastoosobowa gru-
pa miłośników geocachin-
gu, czyli popularnej na ca-
łym świecie gry terenowej, 
spotkała się w Lubięcinie. 
Dlaczego akurat tam?

- Uznaliśmy, że to atrak-
cyjna i malownicza okolica, 
w której, po pierwsze, jesz-
cze nie byliśmy, a po drugie 
warto ją pokazać naszym 
przyjaciołom z różnych 
stron Polski i nie tylko – 
opowiada Grzegorz, jeden 
z organizatorów spotkania.

Czym jest geocaching? 
Gra narodziła się w roku 
2000 w USA, gdy tamtej-
sze władze upubliczniły 
niezniekształcony sygnał 
GPS wszystkim chętnym 
użytkownikom. Na pamiąt-
kę tego wydarzenia Dave 
Ulmer ze stanu Oregon, 
schował w terenie pierwszą 
skrzynkę ze „skarbem”, a 
jej współrzędne geogra-
ficzne opublikował w In-
ternecie, zachęcając innych 
do szukania. Idea zabawy 
chwyciła błyskawicznie.

W Polsce pierwszą 
skrzynkę ukryto w roku 
2002. Dziś tylko w naszym 

(ciąg dalszy na stronie 21.)

kraju schowanych jest 
przynajmniej kilkadziesiąt 
tysięcy takich „skarbów”. 
Najczęściej, bo taka jest też 
idea geocachingu, skrytki 
ukrywane są w miejscach 
atrakcyjnych z turystycz-
nego punktu widzenia. To 
dodatkowy bodziec do 
zwiedzenia okolicy i jej 
zabytków, poznania lokal-
nej historii czy po prostu 
odwiedzenia ciekawych, 
nieoczywistych miejsc.

W Lubięcinie pojawili się 
keszerzy z Wrocławia, Jele-
niej Góry, Kostrzyna, Sule-

chowa, Warszawy, Szpro-
tawy, Lubięcina, a także z 
Niemiec. Na pamiątkę tego 
spotkania keszerzy ukryli 
w okolicy Lubięcina blisko 
30 nowych „keszy”, które 
– gdy spojrzy się na mapę 
skrytek – układają się w 
ogromny wiatrak, symbol 
gminy Nowa Sól.

To z pewnością przy-
ciągnie w nasze strony 
kolejnych poszukiwaczy 
skarbów, którzy, mamy na-
dzieję, zakochają się nasze 
gminie i wrócą tu jeszcze 
niejednokrotnie!

Wiatrak niedaleko Lubięcina – przykład geoartu

Uczestnicy spotkania w Lubięcinie.

obdarowaliśmy 58 dzieci. 
Od stycznia do lipca tego 
roku na świat przyszło 28 

nowych obywateli. Jeszcze 
raz gratuluję wszystkim 
szczęśliwym rodzicom! 

Niech Wasze pociechy 
rosną zdrowo, wesoło i 
bezpiecznie! – mówi wójt 

Izabela Bojko. A na koniec 
cytat z bajki „Miś Usza-
tek”, który od początku 

Amelia z Przyborowa.

Iga ze Starej Wsi.

Carmen z Przyborowa.

Julian z Przyborowa.
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Najstarsza mieszkanka Rudna skończyła 95 lat

Plan dystrybucji tabletek z jodkiem potasu

27 sierpnia br. Pani 
Rozalia Sinkowska z 
Rudna świętowała 95. 
Rocznicę urodzin. Na-
sza Jubilatka otrzymała 
od władz samorządo-
wych pamiątkowy list 
gratulacyjny oraz sym-
boliczny bukiet kwia-
tów. Pochwaliła się też 
życzeniami od probosz-
cza ks. Roberta Tomal-
ki i samego biskupa 

zielonogórsko-gorzow-
skiego Tadeusza Lityń-
skiego. Pani Rozalia 
jest bardzo miłą i to-
warzyską osobą, a co 
najważniejsze, wciąż 
nie opuszcza ją poczu-
cie humoru. Jej najcen-
niejszym dorobkiem 
życiowym jest wciąż 
powiększająca się ro-
dzina. Aktualnie ma 14 
wnuków i 17 prawnu-

Na początku paź-
dziernika w Urzędzie 
Gminy Nowa Sól mia-
ło miejsce posiedzenie 
Zespołu Zarządzania 
Kryzysowego w spra-
wie planu dystrybucji 
preparatu stabilnego 
jodu. W spotkaniu wzię-
li udział: wójt Gminy 
Nowa Sól Izabela Boj-
ko, kierownik Referatu 
Organizacyjno-Prawne-
go Magdalena Wierz-
bińska oraz specjalista 
ds. obrony cywilnej i 
zarządzenia kryzysowe-
go Andrzej Pielarski.

W opracowanym 
„Planie dystrybucji pre-
paratu stabilnego jodu 
na wypadek wystąpie-

(ciąg dalszy ze strony 20.)

przyświeca gminnej akcji: 
Dzieci lubią misie, misie 
lubią dzieci!

Poniżej przedstawiamy 
kilka zdjęć z wizyt u na-
szych najmłodszych miesz-
kańców: Amelię, Carmen, 
Polę, Juliana i Wojciecha z 
Przyborowa, Igę ze Starej 
Wsi, Liliannę z Chełmka 
oraz Natana i Oliwię ze Sta-
nów (kolejność losowa).

Lilianna z Chełmka. Natan ze Stanów.

Pola z Przyborowa.Oliwia ze Stanów.Wojciech z Przyborowa.

Wójt Izabela Bojko w odwiedzinach u Szanownej Jubilatki.

Punkty Wydawania Preparatów Stabilnego 
Jodu:

• Ochotnicza Straż Pożarna w Lubięcinie, 
Lubięcin 86A

• Ochotnicza Straż Pożarna w Przyborowie, 
ul. Strażacka 6

• Szkoła Podstawowa w Lubieszowie, 
Lubieszów 53

• Referat Gospodarczy UG Nowa Sól, 
Kiełcz ul. Cicha 6

• Biblioteka w Lipinach, Lipiny 77

Punkty zapasowe:
• Zespół Edukacyjny w Przyborowie,  

Przyborów ul. Szkolna 16
• Zespół Edukacyjny w Lubięcinie,  

Lubięcin 82

nia zagrożenia radiacyj-
nego w gminie Nowa 
Sól”, Gminnym Punk-

tem Dystrybucji wyzna-
czona została siedziba 
Urzędu Gminy Nowa 

Sól przy ul. Moniuszki 
3a w Nowej Soli. 

Listę punktów wyda-
wania preparatów sta-

bilnego jodu prezentu-
jemy w ramce obok.

Do naszej gminy tra-
fiło 10 tys. sztuk table-

(ciąg dalszy na stronie 22.)

Posiedzenie Zespołu Zarządzania Kryzysowego.

ków. Przypomnijmy, 
że Pani Rozalia została 
też uhonorowana przez 
wójt Izabelę Bojko i 
sołtys Rudna Sylwię 
Adamczyk podczas 
obchodów 760-lecia 
rudna, jako najstarsza 
mieszkanka. Pani Ro-
zalio, serdecznie gra-
tulujemy i jeszcze raz 
życzymy wszystkiego 
dobrego!

21

Nasze Wieści
GMINA NOWA SÓL

Biuletyn Informacyjny
Gminy Nowa Sól
www.gminanowasol.pl

NASZE WIEŚCI

Nr 2/2019  lipiec-wrzesień 2019  ISSN 2543-6074



(ciąg dalszy ze strony 21.)

tek. Ich dystrybucja to 
działania prewencyjne, 

mające bezpośredni 
związek z trwającą w 
Ukrainie wojną i ewen-
tualnym zagrożeniem 

radiacyjnym. Warto 
jednak wyraźnie pod-
kreślić, że jakiekolwiek 
ryzyko w tym zakresie 

jest minimalne.
Prosimy o zapozna-

nie się z załączoną obok 
ulotką na temat tabletek 

z jodkiem potasu - ich 
dawkowaniem, ewen-
tualnymi przeciwskaza-
niami itp.
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Przypominamy, że od 
połowy sierpnia można 
składać wnioski o dodatek 
węglowy. Druki można 
wydrukować samodziel-
nie, pobierając je wcze-
śniej ze strony interneto-
wej Ministerstwa Klimatu 
i Środowiska. Są też do-
stępne w urzędzie gmi-
ny Nowa Sól i gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecz-
nej. W tym miejscu ważna 
uwaga – miejscem składa-
nia wniosków jest właśnie 
OPS (ul. Moniuszki 3, w 
podwórku dawnego ratu-

Dodatek węglowy
sza, za urzędem gminy).

Na stronach minister-
stwa znajdziemy szczegó-
łową instrukcję wypełnie-
nia wniosku (https://www.
gov.pl/web/klimat/wnio-
sek-o-dodatek-weglowy). 
Formularz nie jest jednak 
skomplikowany.

Jak wyjaśnia resort: „na 
początku wpisujemy infor-
mację do kogo kierujemy 
wniosek. Wnioski o doda-
tek węglowy będą rozpa-
trywały gminy, więc trzeba 
podać, czy będzie to wójt, 
burmistrz lub prezydent 

miasta, w którym mieszka-
my”. W przypadku gminy 
wiejskiej Nowa Sól, będzie 
to oczywiście wójt.

„Następnie osoba skła-
dająca wniosek powinna 
wpisać swoje dane, w tym 
imię i nazwisko, PESEL 
oraz adres zamieszkania. 
Jeżeli w skład gospodar-
stwa domowego wchodzą 
też inne osoby, w kolejnej 
rubryce wpisujemy ich 
dane osobowe z numerem 
PESEL i adresem zamiesz-
kania”.

„Następnie w formu-
larzu zaznaczamy jedno, 
główne źródło ogrzewa-
nia węglowego, np. kocioł 

Przypominamy, że 
wciąż można składać 
wnioski o dodatek osłono-
wy, który ma na celu zre-
kompensowanie wzrostu 
energii elektrycznej i gazu 
ziemnego. Wnioski należy 
składać do Ośrodka Po-
mocy Społecznej gminy 
Nowa Sól (ul. Moniuszki 
3, w podwórku dawnego 
ratusza, za urzędem gmi-
ny).

Zgodnie z przepisami 
dodatek przysługuje go-
spodarstwu domowemu, 
którego przeciętne mie-
sięczne dochody nie prze-
kraczają 2100 zł w gospo-
darstwie jednoosobowym, 
albo 1500 zł na osobę w 
gospodarstwie wielooso-
bowym.

Warto jednak podkreślić, 
że w przypadku dodatku 
osłonowego obowiązywać 

Dodatek osłonowy
będzie tzw. zasada zło-
tówka za złotówkę. Ozna-
cza to, że dodatek będzie 
przyznawany nawet po 
przekroczeniu kryterium 
dochodowego, a kwota do-

datku będzie pomniejsza-
na o kwotę tego przekro-
czenia. Minimalna kwota 
wypłacanych dodatków 
osłonowych będzie wyno-
sić 20 zł.

Na jaką dopłatę można 
liczyć? Szczegóły na info-

grafice obok. Trzeba jed-
nak pamiętać, że kwota do-
finansowania uzależniona 
jest od źródła ogrzewania.

Wnioski można skła-
dać do 31 października. 
Uwzględniane będą do-
chody gospodarstwa do-

mowego osiągnięte w roku 
2021. Wypłata całej kwoty 
dodatku zostanie zrealizo-
wana do 2 grudnia 2022 r.

Dodatek osłonowy bę-
dzie wypłacany przez gmi-
ny, które otrzymają dotacje 
z budżetu państwa.

na paliwo stałe, koza czy 
piec kaflowy. Pamiętajmy 
- wskazane przez nas źró-
dło ogrzewania powinno 
być wcześniej wpisane do 
lub zgłoszone do central-
nej ewidencji emisyjności 
budynków. Będzie to we-
ryfikowane przez gminę 
na etapie rozpatrywania 
wniosku”.

Wy wypełnieniu wszyst-
kich rubryk pozostaje pod-
pisać oświadczenie o tym, 
że wszystkie podane w 
formularzu dane są praw-
dziwe. 

Od dnia złożenia pra-
widłowo wypełnionego 
wniosku gmina ma 30 dnia 
na wypłatę dodatku węglo-
wego, w kwocie 3 tys. zł.
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